
سخنگوی سازمان ساتبا:

۳۰۰۰مگاواتنیروگاهبادیاحداثمیشود
فاطمه صفری  ســخنگوی ســازمان ســاتبا از 
احداث ۳۰۰۰ مگاوات نیــروگاه بادی در صورت 
صدور مجوز از ســوی شــورای عالی اقتصاد خبر 
داد و گفت: نصب ۱۵ هزار پنل خورشیدی در ۱۲ 

استان کشور به توافق رسیده است.
جعفــر محمدنــژاد ســیگارودی بــا اشــاره به 
برنامه هــای دولــت برای تولیــد و اســتفاده از 
انرژی های تجدیدپذیر، گفــت: احداث ۱۰ هزار 
مگاوات انــرژی تجدیدپذیر در دوره چهار ســاله 
از جمله برنامه های دولت اســت و برنامه ریزی و 
اقدامات لازم برای تحقق این مهم از سال گذشته 
آغاز شــده است.سخنگوی ســازمان انرژی های 
تجدیدپذیر و بهره وری انرژی بــرق ایران در این 
باره افزود: ســازمان ســاتبا با توجه به ظرفیت و 
پتانســیل موجود در کشــور ضمن برنامه ریزی، 
تقسیم بندی های لازم را صورت داد که مقرر شد 
تولید ۷۰۰۰ مگاوات انرژی تجدیدپذیر به بخش 
خورشیدی و ۳۰۰۰ مگاوات از طریق انرژی بادی 
و سایر منابع مانند انرژی زیســت توده و غیره در 

دستور کار قرار گیرد.
وی ادامه داد: برای تأمیــن ۷۰۰۰ مگاوات انرژی 
خورشیدی، در اواخر سال گذشته سازمان ساتبا 
پیشــنهادی را از طریق وزارت نیرو به شــورای 
اقتصاد ارائه و ارســال کرد؛ در ابتدای سال جاری 
در جلسه شــورای اقتصاد، مجوز احداث ۴۰۰۰ 
مگاوات نیروگاه خورشــیدی در سال های ۱۴۰۱ 
و ۱۴۰۲ صادر شــد و انتظار می رود مجوز تأمین 
۳۰۰۰ مگاوات انرژی خورشیدی برای سال های 
آینده اخذ شــود.به گفته محمدنژاد سیگارودی، 
مــدل قــرارداد خریــد تضمینی از محــل ماده 
۱۲ قانــون رفع موانع تولید لحاظ شــده اســت، 
براین اساس از محل ســوخت صرفه جویی شده 
در کشور این مجوز صادر می شــود که به واسطه 
منابع حاصــل از آن، نیروگاه ها احداث شــوند؛ 
در این راستا ســازمان ســاتبا فراخوانی را برای 
شــرکت های متقاضی احداث نیــروگاه و فروش 
بــرق تضمینی اعلام کرد.ســخنگوی ســازمان 
ساتبا با اشاره به شناســایی ساختگاه های احداث 
نیروگاه خورشــیدی اظهار کرد: تلاش شــد در 
این ســاختگاه ها محدودیتی برای ایجاد نیروگاه 
وجود نداشته باشــد و در عین حال در این بخش 
شبکه سراسری برق کشور فعال باشد.وی با اشاره 
به برنامه ریزی برای احــداث ۱۵۰۰ مگاوات برق 
در ساختگاه های تعیین شــده، تصریح کرد: این 
ســاختگاه ها به برندگان مناقصه تحویل داده شد 
و در ادامه قرارداد خریــد برق تضمینی به مدت ۶ 
سال با نرخ ارزی ۶.۵ تا ۶.۹ سنت دلار به ازای هر 

کیلووات ساعت منعقد شد.
ســخنگوی ســازمان انرژی های تجدیدپذیر و 
بهره وری انرژی برق ایران یادآور شــد: بخش دوم 

مناقصه در روزهای گذشــته انجام شــد که این 
بخش مشمول ساختگاه های کوچک تر و معادل 

یک تا ۲۰ مگاوات می شود.
مدیرکل دفتر توسعه سامانه های مقیاس کوچک 
ســازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری برق 
ایران از برنامه ریــزی برای احداث ۳۰۰۰ مگاوات 
نیروگاه بادی خبر داد و گفــت: در حال حاضر در 
مرحله اخذ مجوز از شورای عالی اقتصاد هستیم 

و به محض اخذ مجوز مناقصه آن برگزار می شود.
وی بیان کرد: در این زمینه نیز پس از شناســایی 
ســاختگاه های مناســب و تخمیــن ظرفیت ها، 
مناقصه اعــلام می شــود؛ در این حــوزه امکان 
مشارکت برای ســرمایه گذاران داخلی و خارجی 
وجــود دارد؛ البته قراردادها براســاس مقررات و 

ضوابط داخلی منعقد می شود.
وی در ادامه از احداث شــهرک های خورشیدی 
ســخن به میان آورد و گفت: در راستای توسعه و 
گســترش تولید انرژی های تجدیدپذیر اقدامات 
دیگــری را در دســتورکار قرار داده ایــم؛ در این 
بــاره هم اکنــون دو رویکــرد جدید آغاز شــده 
اســت؛ احداث سامانه های خورشــیدی خارج از 
مناقصه با همان قــرارداد خرید برق تضمینی ۲۰ 
ساله از جمله این رویکردهاســت که یک بخش 
از آن مربــوط به احداث نیروگاه درشــهرک های 
صنعتی می شود.سخنگوی ســازمان انرژی های 
تجدیدپذیــر و بهــره وری انرژی بــرق ایران در 
این زمینه یادآور شــد: بــر اســاس تفاهم نامه 
وزارتخانه های نیرو و صمت مقرر شــد تعدادی از 
استان ها به عنوان شــهرک خورشیدی انتخاب 
شــوند؛ موضوع ایجاد شــهرک های خورشیدی 
هفته گذشــته ابلاغ و مســیر پیشــبرد این مهم 

تعریف شده است.
محمدنژاد سیگارودی تاکید کرد: در این شرایط 
امکان اتصال ســاختگاه ها به صــورت تجمعی به 

شبکه سراسری برق کشور میسر و فراهم می شود 
و سرمایه گذاران در این بخش قادر به تولید ۲۰۰ 
کیلووات تا ۳۰۰۰ مگاوات برق خواهند بود. مدل 
قرارداد در این حوزه نیز ۲۰ ســاله بــا نرخ خرید 
تضمینی ۱,۶۵۰ تومــان به ازای هــر کیلووات 

ساعت است.
وی توضیح داد: شــهرک های صنعتی، برق مورد 
نیاز خــود را با قیمت حــدود ۱۰۰ تومان به ازای 
هر کیلــووات ســاعت از وزارت نیــرو خریداری 
می کنند و برق تولیدی خــود را با قیمت ۱,۶۵۰ 
تومان به ازای هرکیلووات ســاعت به وزات نیرو 
می فروشــند، این افزایــش ۱۶.۵ برابری قیمت 
خرید از ســوی وزارت نیرو جذابیت مشارکت را 
برای سرمایه گذاران به منظور تولید برق و انرژی 

تجدیدپذیر دوچندان می کند.
مدیرکل دفتر توسعه سامانه های مقیاس کوچک 
ســازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری برق 
ایران اظهار کرد: بر این اساس متقاضیان حقیقی 
و حقوقــی از طریــق مراجعه به ســامانه صدور 
مجوزهای ملی کشــور، می توانند درخواســت 
خود را در ســازمان ســاتبا بارگذاری کنند و در 
صــورت تکمیل فرآینــد و اطلاعات مــورد نیاز، 
پروانه فعالیت برای این شرکت  ها صادر می شود؛ 
این شــرکت ها بالافاصله می  توانند در زمین های 
شــخصی خود یا شــهرک های صنعتی عملیات 

راه اندازی نیروگاه تجدیدپذیر را آغاز کنند.
وی در ادامه به مصوبه احداث ۵۵۰ هزار ســامانه 
خورشــیدی درمناطق کم برخوردار کشور اشاره 
کرد و گفت: تفاهم نامه مربوط به این مهم از طریق 
مشــارکت نهادهای حمایتی سازمان بهزیستی، 
کمیته امداد امام خمینی )ره(، ســازمان بســیج 
ســازندگی، معاونت توسعه روســتایی ریاست 
جمهوری و وزارت نیرو )سازمان ساتبا( در مرداد 

سال جاری به امضا رسید.

 انتظار قیمت  مناسب برای خودروهای وارداتی  محال است
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آنجاکهقانوناجرانمیشود
سعید صبوری  قطعــه سازان همواره در تلاشند تا در ســنگر تولید به خوبی 
ایفای نقش کرده و قطعات را به موقع به خطوط تولید خودروسازان برسانند.در 
نتیجه این رویکرد قطعه سازان، دو شرکت خودروساز موفق شدند خودروهای 
ناقص کف پارکینگ را به صفر برسانند و برای تولید عبور مستقیم برنامه ریزی 
کنند؛ اما متاســفانه حمایت هــای لازم از این تولیدکننــدگان و صنعتگران 
صورت نمی گیرد.سالهاســت که قطعه سازان مسائل و مشــکلات خود را به 
روشــنی مطرح می کنند، اما مشــکل اصلی آنجاســت که »قانــون اجرایی 

نمی شود«، بلکه حاکمیت کار »دستوری« است.

یادداشت

رئیس هیات مدیره اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفت، گاز و پتروشیمی با بیان اینکه 
قطعا بنزین یورو ۳ تولیدی در پتروشیمی ها کیفیت لازم را ندارد، تاکید کرد: آمار صادرات 
پتروشیمی نوری نشان می دهد بخشی از فراورده این واحد پتروشیمی را برای تولید بنزین 
خریداری می کنند، به طوری که سال گذشته ۳۲ میلیون تن فراورده نفتی و میعانات صادر شد 
و امسال به شدت کاهش پیدا کرده و این نشان می دهد که بخشی از فراورده ها یا ذخیره و یا با 
بنزین پتروشیمی ها مخلوط می شود

رئیس هیات مدیره اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفتی تشریح کرد

ماجرایتولیدبنزین
درپتروشیمیها

خریدار   ســازمان برنامــه و بودجه اعــلام کرد: کار بررســی و تصویب 
سیاست های کلی برنامه هفتم توســعه در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
به درازا کشید و به همین علت سیاست ها بسیار دیر یعنی در روزهای آخر 
تابستان ابلاغ شد؛ درست زمانی که یک ماه از آغاز فعالیت های دولت برای 

تدوین لایحه بودجه ۱۴۰۲ گذشته بود.

روابط عمومی شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان

شركت سهامی آب منطقه ای گیلان به استناد بند»ز« تبصره 8 قانون بودجه سال 1401 در نظر دارد مصالح مازاد رودخانه ای را در سطح استان گیلان به ازای ساماندهی 
بازه ای رودخانه مرسه رود عسکرآباد رودسر با اطلاعات مشروحه جدول ذیل از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به شماره مزایده 1001001076000008 از طریق فراخوان 
مزایده عمومی یک مرحله ای به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری فراخوان مزایده از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستادایران( به آدرس

www.setadiran.ir انجام خواهد شد. لازم است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی در سامانه، مراحل ثبت نام در سامانه و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 
شرکت در مزایده محقق سازند. به پیشنهادهای واصله خارج از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و همچنین به پیشنهادهایی که بعد از مهلت مقرر واصل شوند ترتیب اثر داده 

نخواهد شد .
1- نام و نشانی دستگاه مزایده گزار : شركت سهامی آب منطقه ای گیلان- رشت بلوار امام خمینی، تلفن 32669021-9- 013

2- نام و نشانی واحد خدمات مهندسین مشاور: شرکت  مهندسی  مشاور پلرود سبز گیلان با شناسه ملی 14005359598 و کد اقتصادی 411491463791 به  نشانی 
رشت- بلوار امام خمینی- شهرک شهید عباسپور- فرعی اول- بن بست اول- پلاک 316- تلفن 01333611101 و تلفکس 01333665609

3-موضوع مزایده: فروش مصالح مازاد رودخانه ای به حجم 22300 مترمکعب و ساماندهی رودخانه مرسه رود عسکرآباد رودسر با مشخصات جدول ذیل:
جدول شماره 1: عواید مصالح مازاد

نام و ردیف
وضعیتمشخصات

مقدار تقریبی 
مصالح

)متر مکعب(

قیمت پایه
کارشناسی
به ازای هر
مترمکعب

مصالح )ریال(

قیمت برآوردی فروش 
مصالح )ریال(

رقم پایه مزایده 
)ریال(

قیمت 
پیشنهادی 
به ازای 

هرمترمکعب
رسوبات 

)ریال(

قیمت پیشنهادی 
شامل مابه التفاوت 

عواید حاصل از 
فروش رسوبات 
مازاد و هزینه 

 )E-D( اجرای طرح
)ریال(

مبلغ تضمین شرکت 
در مزایده )ریال(

مصالح رودخانه 1
ای مازاد

در وضعیت 
22,300900,45420,080,124,20042,607,4361,004,006,210موجود

22,300900,45420,080,124,20042,607,4361,004,006,210مجموع

4- مدت اولیه پیمان : 6 ماه
5- مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده: تضمین شرکت در مزایده به مبلغ 1,004,006,210 ریال )یك میلیارد و چهار میلیون و شش هزار و دویست و ده ریال( می باشد 
که صرفاً می بایست به صورت ضمانت نامه معتبر بانکی یا واریز وجه نقد به حساب آب منطقه ای گیلان )پس از هماهنگی لازم با واحد ذیحسابی(، تهیه و اصل آن در موعد مقرر تحویل 
دبیرخانه حراست شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان گردیده و تصویر آن نیز در موعد مقرر طبق ضوابط و الزامات سامانه تدارکات الکترونیکی دولت در سامانه مزبور بارگذاری 
شود. لازم به ذکر است مشخصات لازم جهت دریافت ضمانتنامه شامل کد اقتصادی شرکت آب منطقه ای گیلان 411356488953 و کد پستی 4188866789 و شناسه ملی 

شرکت 10720143757 و شماره ثبت 1711 می باشد.
6-شرایط کلی شرکت کنندگان:

پیمانکاران دارای گواهی صلاحیت پیمانکاری معتبر در رشته آب.
بهره  برداران شن و ماسه با به کارگیری پیمانکاران دارای صلاحیت در رشته آب.

 *لازم به توضیح است مزایده گران می بایست در مرحله ارسال پیشنهاد، مدارک و مستندات )بند 5( شرایط مزایده را به صورت کامل جهت ارزیابی مستندات ارائه نمایند و بارگذاری 
آنها در سامانه ستاد ایران الزامی می باشد و در غیر اینصورت به دلیل نقص مدارک و مستندات، قیمت پیشنهادی آنها مورد قبول قرار نگرفته و رد خواهد شد.

* شرکت  کنندگان در مزایده باید با لحاظ قیمت نت برای عملیات اجرایی و هرگونه اضافه بها )کسر بها( را با لحاظ نمودن حقوق دولتی و ارزش افزوده و سایر هزینه  های مرتبط 
در قیمت پیشنهادی برای هر متر مکعب مصالح مازاد لحاظ نمایند. 

7-تاریخ، مهلت و محل دریافت اسناد مزایده از طریق سامانه: 
متقاضیان می توانند ساعت 10 صبح روز شنبه مورخ 1401/10/10 لغایت رأس ساعت 14 روز پنجشنبه مورخ 1401/10/15 با واریز مبلغ 500,000 ریال )پانصد هزار ریال( به 
شماره حساب IR 510100004001109304019854 بنام تمرکز وجوه درآمد شرکت سهامی آب گیلان نزد بانک مرکزی و همزمان از طریق مراجعه به سامانه ستادایران به 

آدرس www.setadiran.ir برای دانلود اسناد مزایده اقدام نمایند. 
8- تاریخ، مهلت، محل تحویل و تاریخ بازگشایی اسناد مزایده: مزایده گران می بایست اسناد مزایده را تکمیل و ضمن بارگذاری کلیه اسناد مزایده در سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت تا رأس ساعت 14 روز یکشنبه مورخ 1401/10/25 اقدام نموده و نسبت به ارسال پاکات لاک و مهر شده اصل تضمین شرکت در مزایده نیز در مهلت مقرر 
تعیین شده به دبیرخانه حراست شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان واقع در رشت – بلوار امام خمینی)ره( اقدام و رسید دریافت دارند پیشنهاد های واصله رأس ساعت 10 صبح 
روز دوشنبه مورخ 1401/10/26 در کمیسیون مزایده بازگشایی می گردد. حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان در جلسه بازگشایی پیشنهاد ها با ارائه 

معرفی نامه مجاز می باشد.
9- مدت اعتبار پیشنهادات: 180 روز بعد از آخرین موعد تسلیم پیشنهاد می باشد.

10- مطابق قوانین و مقررات موضوعه مبلغ 9% مالیات بر ارزش افزوده ی کل مصالح )براساس حاصلضرب حجم مصالح در قیمت پیشنهادی خریدار به ازای هر مترمکعب( بر عهده 
برنده مزایده بوده و از برنده مزایده در هر مرحله قبل از صدور مجوز برداشت مصالح مازاد به نسبت حجم مورد نظر فروشنده جهت صدور، اخذ خواهد شد.

11- هزینه  ی بیمه  ی عملیات اجرایی بر عهده  ی برنده  ی مزایده بوده و 5 درصد مبلغ عملیات اجرایی به عنوان سپرده بیمه )ضمانت نامه بانکی معتبر( اخذ و پس از ارائه مفاساحساب 
بیمه آزاد می گردد.

12- برنده  ی مزایده مکلف است معادل 10 درصد مبلغ عملیات اجرایی به عنوان تضمین حسن انجام کار، ضمانت نامه معتبر بانکی ارائه نماید که پس از صورت جلسه تحویل 
موقت و قطعی آزاد می گردد.

13- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: تلفن مرکز راهبری و پشتیبانی 41934-021 می باشد.
شماره تماس دفتر قراردادهای شرکت سهامی آب منطقه ای گیلان : 9- 32669021-013  داخلی 2336

WWW.GLRW.IR : آدرس اینترنتی شركت سهامی آب منطقه ای گیلان
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/10/8 تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/8/12

آگهی مزایده 
شماره 1001001076000008

شناسه آگهی: 1433443

نوبت اول



 انتظار قیمت  مناسب برای خودروهای وارداتی  محال است

وبازمیشود؟ گرهبازارخودر

وزیر صنعت، معدن و تجارت:

منتقدصنعتخودروسازیهستم

اقتصاد
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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آنجاکهقانوناجرانمیشود
سعید صبوری  قطعه ســازان همواره در تلاشــند تا در سنگر تولید 
به خوبــی ایفای نقش کــرده و قطعات را بــه موقع به خطــوط تولید 

خودروسازان برسانند.
در نتیجه این رویکرد قطعه ســازان، دو شرکت خودروساز موفق شدند 
خودروهای ناقص کف پارکینگ را به صفر برســانند و برای تولید عبور 
مســتقیم برنامه ریزی کنند؛ اما متاســفانه حمایت هــای لازم از این 

تولیدکنندگان و صنعتگران صورت نمی گیرد.
سالهاست که قطعه سازان مســائل و مشکلات خود را به روشنی مطرح 
می کنند، اما مشکل اصلی آنجاست که »قانون اجرایی نمی شود«، بلکه 

حاکمیت کار »دستوری« است.
در حالی که از ابتدای ســال تا به امروز شــاهد رشــد هزینه های بیمه، 
حقوق و دســتمزد، حمل و نقل، مــواد اولیه، نــرخ ارز، آب، برق، گاز و 
غیره هســتیم، اما تاکنون این هزینه ها در قراردادهای قطعه ســازان و 
خودروســازان تعدیل نشده اســت و این مســاله از توان قطعه سازان 
می کاهد و قدرت عملیاتی شــان کم می شــود. این در حالی است که 
شــاهد برنامه های مختلف افزایــش تیراژ تولید، عرضــه خودروهای 
جدید و غیره هستیم و انتظار خودروســازان و وزارت صمت، همراهی 

قطعه سازان با این برنامه هاست.
عدم تعدیل قراردادهای قطعه ســازان در حالی که بــه ماه های پایانی 
سال نزدیک می شویم، مشکل آفرین خواهد شــد و برای جلوگیری از 
ایجاد این مشکل، خودروســازان باید قراردادها را در همان ایام ابتدایی 
سال به روز کنند. در ۹ ماه گذشته با عملکردی شفاف، مالیات و مالیات 
بــر ارزش افزوده را به ســازمان دارایــی پرداخت کرده ایــم، اما حتی 
نمی توانیم به کارشناســان مالیاتی عنوان کنیم که دچار زیان شده ایم، 

زیرا در این صورت بانک ها به ما تسهیلات نمی دهند.
مشکل وقتی حادتر می شود که ارقام و مبالغ تعدیل شده در حساب ها 
می نشیند، آن گاه تازه باید به فکر پاســخگویی به سازمان امور مالیاتی 
باشیم. وضعیت به گونه ای اســت که انگار همه چیز دست به دست هم 
می دهد تا قانون اجرایی نشــود! در حالی که انتظــار می رود همه چیز 

قانونمند شود، نه اینکه فرمان اجرا شود.
همواره با نزدیک شدن به ماه های پایانی سال فشارها بر تولیدکنندگان 
بیشــتر می شــود، بر این اســاس به ناچار باید به دریافت تسهیلات از 
بانک ها اقدام کنیــم و بهره پرداخت کنیم تا نیروهــای کاری خود را از 

دست ندهیم.
انتظار می رود ضمن عمل به قانون و اصلاح و تعدیل به موقع قراردادها، 
چوب لای چرخ نگذاشته و تســهیلاتی برای قطعه سازان ایجاد شود تا 
بتوانند همراهی بیشتری در اجرای برنامه های توسعه ای خودروسازان 
و صنعت کشور داشته باشند.شــرایط فعلی سامانه جامع تجارت، یکی 
از مصداق های مشــکل آفرینی و چوب لای چرخ گذاشتن است. تمام 
خریدها و فروش ها باید در این ســامانه ثبت شود اما از نظر عملکردی با 
یک سامانه ناقص، کامل نشده و بدون برنامه روبرو هستیم که باعث می 
شود صدها نفر با هزار و یک مشکل، درگیر ورود اطلاعات در آن هستند، 
در حالی که این اطلاعات با اســناد و مدارک کافی در سامانه ها و مراجع 

ذی صلاح دیگر ثبت شده است.
این سامانه با هدف جلوگیری از تخلف ایجاد شده اما عملا به کندشدن 
روند تولید و تحویل ســفارش منجر شده اســت. شرکت های متوسط 
و بزرگ قطعه ســازی، هزاران قطعه را در روز تحویل مشــتریان خود 
می دهند که ثبــت تک به تک این قطعــات در این ســامانه ناکارآمد، 
بی فایده و دردسرساز شده است. متاسفانه مشــکلات مشابهی نیز در 
حوزه گمرک و ... داریم که سامانه های مشابه، علاوه بر مشکل آفرینی، 

به دفعات زیاد قطع هم می شوند.

وزیر ارتباطات:
قوانینکشوربهاپراتورهایاینترنتماهوارهای

ابلاغشد
وزیر ارتباطات از ابلاغ قوانین کشور به اپراتورهای استارلینک و وان وب 
خبر داد و گفت: از فعالیت اپراتورهای ارائه دهنــده خدمات اینترنتی 

ماهواره ای در کشور به شرط رعایت قوانین استقبال می کنیم.
 عیسی زارع پور در حاشیه هیأت دولت در خصوص فعالیت شرکت های 
ارائه دهنده اینترنت ماهواره ای مانند استارلینک در کشور اظهار کرد: 
ما از فعال شــدن اپراتورهایی که اینترنت را به صورت ماهواره ای ارائه 
می دهند، اســتقبال می کنیم؛ در حال حاضر هم دو مــورد از اپراتورها 
برای ارائه خدمــات به روســتاهای دورافتاده از اینترنــت ماهواره ای 

استفاده می کنند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تاکید کــرد: طبق قوانین، هر اپراتور 
ماهواره ای که قصد ارائه خدمات اینترنتی در جمهوری اســلامی ایران 
را دارد، باید قوانین کشــور را رعایت کند، در حال حاضر هم این قوانین 
به همه اپراتورهــای ارائه دهنده خدمات اینترنــت ماهواره ای از جمله 
استارلینک و وان وب ابلاغ شده اســت، در صورت پذیرش این قواعد و 

قوانین، ما از فعالیت آن ها در کشور استقبال می کنیم.
زارع پور در پایان بــا بیان اینکه در حال حاضر حدود ۳ هزار روســتا در 
کشــور وجود دارند که امکان اتصال به اینترنت را ندارند، از پیگیری و 

بررسی برای حل این مسئله در این روستاها خبر داد.
ایلان ماســک، مالک شــرکت اســپیس ایکس به تازگی در پیامی در 
حســاب خود در فضای مجازی، از فعال شــدن ۱۰۰ دستگاه اینترنت 

ماهواره ای استارلینک در ایران خبر داده است.

مشاور وزیر اقتصاد:
افزایشنرخسودبانکی،رویدادجدیدیبرای

بورسنیست
مشــاور وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: با توجه به اینکه اکنون اوراق 
دولتی و گام با نرخ های ۲۷ تا ۲۸ درصد معامله می شوند، افزایش چند 
درصدی سود بانکی )اوراق گواهی ســپرده عام(، نمی تواند اثر چندانی 

بر بازار سرمایه بگذارد.
»وحید شقاقی شــهری« در رابطه با تاثیر افزایش ســود بانکی بر بازار 
سرمایه، اظهار کرد: طی سال های اخیر شــورای پول و اعتبار به منظور 
کنترل نرخ تورم در کشــور، اقداماتی را نظیر افزایش نرخ سود سپرده 
بانکی انجام داده؛ اما نه تنها این اقدامات تاثیری نداشته، بلکه به عنوان 

یک مولفه مهم، بازار سرمایه را نیز تحت تاثیر خود قرار داده است.
وی تاکید کرد: با توجه به اینکه اکنون اوراق دولتی و گام با نرخ های ۲۷ 
تا ۲۸ درصد معامله می شــوند افزایش چند درصدی سود بانکی )اوراق 
گواهی سپرده عام(، نمی تواند اثر چندانی بر بازار سرمایه بگذارد و صرفاً 

به سبب جو روانی، اثر کوتاه مدتی بر بازار سهام خواهد داشت.
این اقتصاددان تصریح کرد: در شرایط فعلی بســیاری از بانک ها اوراق 
متعددی با نرخ های قابل توجه منتشر می کنند که می توان گفت خود 
این مســئله ترمزی برای افزایش نرخ ســپرده بانکی است و نمی تواند 

اجرای این مسئله تاثیر چندانی بر کنترل تورم و بازار سرمایه بگذارد.
شقاقی شــهری گفت: دولت اکنون برای کنترل نرخ تورم بهتر است در 
عوض افزایش ســود بانکی یا نرخ اوراق، از ابزارهایی برای تقویت بازار 
سرمایه به منظور جذب سرمایه بهره گیرد.عضو هیئت علمی دانشگاه 
خوارزمی در پایان بیان کــرد: مجلس و دولت هرچه ســریع تر باید با 
تصویب و اجرای قانون مالیات عایدی بر ســرمایه، مانع از سوداگری در 
بازارهای موازی شــوند؛ زیرا تنها در این صورت است که می توان ضمن 

کنترل حجم نقدینگی، نرخ تورم را نیز کاهش داد.

یادداشت

تریبون

وزیــر کار تعــاون و رفــاه اجتماعی دربــاره آخرین 
تصمیمات برای تعیین دســتمزد کارگران برای سال 
آینده، اعلام کرد که بناست در جلسه آتی شورای کار با 
تشکیل کمیسیونی تخصصی در این باره اتخاذ تصمیم 

شود.
 صولت مرتضوی در حاشــیه جلســه هیئت دولت در 
جمع خبرنگاران بــا بیان اینکه در ماهی که گذشــت 
خدمات ویژه ای به بازنشســتگان تامیــن اجتماعی و 
کشــوری ارایه شــد، اظهار کرد: انعقاد قرارداد بیمه 
تکمیلی همــه بازنشســتگان با افزایــش ۸۰ درصد 
شــرح خدمات و ۱۲۰ درصد منابع ریالی هدیه ای بود 
که دولت بــه این افراد داد. واریز حقوق بازنشســتگان 
کشوری به همراه یک ماه معوق افزایش سایر سطوح از 

دیگر اقداماتی بود که در وزارت تعاون انجام شد.
وی ادامه داد: حسب رصد سامانه رصد معاونت اشتغال 

وزارت تعاون، دستگاه های اجرایی نسبت به 
اجرای وظایف خود برای ایجاد اشتغال جلوتر 
از زمان مقرر هستند و ماموریت های خود را 

اجرایی کرده اند که جای تشکر دارد.
مرتضوی دربــاره آخریــن تصمیمات برای 
تعیین دســتمزد کارگران برای سال آینده، 
گفت: بناســت در جلسه آتی شــورای کار 

نسبت به انتخاب کمیســیون تخصصی برای بررسی 
شــرایط و موازین قانونی اتخاذ تصمیم شود و متعاقبا 

اطلاعات کافی به استحضار می رسد.
وزیر تعاون درباره افرادی که هنوز یارانه دریافت نکرده 
اند، تصریح کرد: کسانی که یارانه خود را دریافت نکرده 
اند یا اســتحقاق دریافت دارند می توانند به ســامانه 
ســازمان هدفمندی یارانه مراجعه کــرده و اطلاعات 
خود را وارد کننــد. ارزیابی انجام شــده و نتیجه آن به 

متقاضی ابلاغ می شــود.وزیر تعاون در ادامه 
آخرین تصمیمات دربــاره اجرای کالابرگ 
الکترونیکی گفت: متاســفانه در گذشته به 
دلیل اینکه پیش بینی های لازم انجام نشده 
بود، ســامانه کالابرگ الکترونیکی طراحی 
نشــده بود. بعد از ابلاغ قانون، وزارت تعاون 
با همکاری بانک مرکــزی، وزارت اقتصاد و 
صمت این ســامانه را طراحی کرد و این ســامانه را در 
برخی شهرســتان ها به صورت آزمایشــی اجرا کرد و 
جواب خوبی گرفتند و  در ســطح استان هرمزگان هم 
اجرا شــد. در اجرای این طرح مردم مختار هستند که 
یارانه خود را نقدی دریافت کنند یا چند روز قبل واریز 
یارانه نقدی، موارد پروتئینی را از فروشــگاه ها دریافت 
کنند.وی درباره اقلامی که شامل این طرح می شوند، 
خاطرنشــان کرد: حدود ۱۱ قلم پیش بینی شــده که 

انتخاب این ۱۱ قلم هم اختیاری اســت. مثلا فردی در 
این ماه می خواهد فقط برنج خریــداری کند یا روغن 

خریداری کند و این موضوع کاملا اختیاری است.
مرتضوی در پاسخ به این پرســش که آیا افزایش سن 
بازنشستگی در تدوین برنامه هفتم کنار گذاشته شده 
اســت، بیان کرد: هنوز برنامه هفتم تدوین نشده است 
و وقتی ایــن برنامه تدوین شــد، دربــاره این موضوع 
اظهارنظر خواهد شــد. دو موضوع در این زمینه جود 
دارد یکی ذی نفعــان و دیگری صندوق ها هســتند. 
تمام تلاش ما این اســت که منابع خود را به موقع برای 
پرداخت حقوق بازنشســتگان آماده کرده و در موعد 
مقرر پرداخت کنیــم، ولی این به آن معنا نیســت که 
الزاما و حتما باید نســبت به افزایش مدت بازنشستگی 
اقدام شــود. طرح های مختلف بررسی می شود و آنچه 

به قانون تبدیل شود ضمانت اجرایی خواهد داشت.

 دبیر هیات عالی نظارت بر تخلفــات اداری، قاطعیت 
برخورد با تخلف در عین برخورد مناسب و حفظ رأفت 
اســلامی را از مهم ترین ویژگی مسئولان رسیدگی به 

پرونده های تخلفات اداری دانست.
 »علی دستافر« در جلســه با اعضای شعب هیات های 

رسیدگی به تخلفات اداری سازمان امور مالیاتی، مبارزه 
با فساد را یکی از مهم ترین شعارها و ویژگی های دولت 
سیزدهم دانســت و افزود: قاطعیت برخورد با تخلف در 
عین برخورد مناســب و حفظ رأفت اسلامی، مهم ترین 
ویژگی مســئولان رســیدگی به پرونده های تخلفات 

اداری است.وی با اشــاره به لزوم تعامل و همکاری بین 
دبیرخانه هیات عالی نظارت و هیات های رسیدگی به 
تخلفات اداری ســازمان ها و نهادهای دولتی از جمله 
ســازمان امور مالیاتی گفت: در دولت ســیزدهم تمام 
تلاش هیات عالی نظارت این اســت کــه از ظرفیت، 

دانش و تجربــه همه دســتگاه ها برای پیشــگیری و 
نظارت بر فرایند رســیدگی به تخلفات اداری بهره مند 
شویم.دبیر هیات عالی نظارت پایه و رکن هر سازمانی 
را نیروی انسانی دانست و گفت: اطلاع رسانی و آگاهی 

بخشی موجب کاهش تخلفات می شود.

وزیر

خریــدار  دبیــر انجمــن واردکنندگان 
خودرو ضمن تاکید بر اینکــه در بازاری که 
ارزان ترین خودروهای داخلی آن رقمی بالغ 
بر۲۵۰ میلیون تومان دارد، چگونه می توان 
از خودروی خارجی انتظار قیمت مناســب 
و البته کاهــش التهاب بــازار و قیمت ها را 
داشــت معتقد اســت که گره بازار خودرو 

دیگر به  همین راحتی ها باز نخواهد شد.
مهدی دادفــر، در رابطه بــا جزئیات ورود 
اولین خودروهای خارجی به کشور، به ارائه 

توضیحاتی پرداخت.

 پس از حدود پنج ســال ممنوعیت 
واردات خودرو به کشــور و البته اما و 
اگرهای مطروحه طی بیش از یکسال 
آزادســازی  زمزمه های  )آغاز  اخیر 
واردات از نیمه دوم ســال گذشته( و 
همچنین امروز و فرداهای مسئولان 
در سال جاری نســبت به زمان ورود 
اولین خودروها به کشور، ابتدای هفته 
خودروها به کشور وارد شدند اما هنوز 
جزئیات دقیقی از آن مطرح نیست و 
شــرکت واردکننده نیز حاضر به ارائه 
توضیحات نشده است، آیا این شرکت 
واردکننده، از شرکت های عضو انجمن 
واردکنندگان اســت و جزئیات این 

خودروهای وارداتی چه هستند؟
 ۲۲ دستگاه خودرو از برند کیا توسط یکی 
از شــرکت های واردکننده عضــو انجمن 

واردکنندگان خودرو انجام شــده اســت. 
تعداد خودروهــا در مرحله نخســت زیاد 
نیست و قرار اســت تعدادی دیگر هم وارد 
شــود اما مردم تصور نکنند که تعداد بسیار 
و بطور مثــال ۱۰۰ هزار خــودرو خارجی 
وارد کشــور خواهد شــد؛ اینگونه نخواهد 
بود. خودروها وارد شــده است اما همانطور 
که گمرک نیز اعلام کرده، به گمرک اظهار 
نشــده و روندی که بایســتی طی شود تا به 
بازار و دســت مصرف کننده برســد، هنوز 

اتفاق نیفتاده است.

 بحث هایی پیرامون این مطرح است 
که خودروهای وارداتی مطابق شروط 
آیین نامه تصویب شــده نیستند، به 
طور مثال برخی از ایــن خودروها زیر 
20 هزار یورو نیســتند یا نمایندگی 
گســترده خدمات پس از فروش در 
کشور ندارند بنابراین آیا این خودروها 

مطابق آیین نامه مصوب وارد شده اند؟
خیــر اینگونــه نیســت کــه خودروهای 
وارد شــده در موردی، خــارج از چارچوب 
آیین نامه واردت، وارد کشــور شــده باشد. 
همه خودروهای وارد شــده زیــر ۲۰ هزار 
یورو فوب هســتند و هیچ خودرویی بالای 
۲۰ هزار یورو در این محموله وارداتی وجود 
ندارد. شــرکت کیا در ایــران نمایندگی را 
هم به نوعــی دارد، اما ۱۰۰ درصد شــبکه 
ارائه خدمات پس از فــروش را قطعا دارند. 

بنابرایــن خودروهــای وارداتــی قوانین  
مصوب آیین نامه واردات را رعایت کرده اند.

 واردات این خودروها چه تاثیری در 
بازار خودروی داخل خواهد شد و آیا 
کمک کننده به کاهــش التهاب فعلی 
حاکم بر بازار خواهــد بود؟ و این روند 

واردات ادامه دار است؟
 امیدوار هســتیم که روند واردات ادامه دار 
باشــد اما چنــدان هــم به آن خوشــبین 
نیســتیم و بعید اســت. تاثیری هم در بازار 
نخواهد داشــت. اینکه تصور کنیم قیمت ها 
پایین خواهد آمد، متاســفانه این اتفاق نیز 
نخواهد افتاد.مهمترین موضوع این اســت 
که مسئولیت این بازار آشفته و قیمت های 
به شــدت عجیب که اکثریت خودروها دو یا 
چند برابر قیمت هــای کارخانه در بازار آزاد 
قیمت دارند، را کســی نمی پذیــرد و هیچ 
مســئولی در این رابطه صحبــت نمی کند. 
فاجعه بزرگی اســت که قیمت ها تا این حد 
افسارگسیخته شده است. کسی هست که 
پاسخ دهد که چرا بازار به این شکل درآمده 
اســت؟ از نمایندگانی که ســال ها مخالف 
واردات بودنــد و اجازه ندادنــد خودرویی 
وارد کشور شود، باید ســوال کرد ایستادن 
مقابل واردات بســتن درهای کشور به روی 
خودروهای خارجی، چه دســتاوردی برای 

کشور داشته است؟
در حال حاضر ارزان ترین خودرو در کشــور 

رقمی بالغ بر ۲۵۰ میلیون تومان دارد و زیر 
این قیمت در بــازار خودرویی وجود ندارد. 
همــان ابتدای امســال هم برخــی آقایان 
مخالف واردات خــودرو بودند امــا اکنون 
همان ها می خواهند وزیــر صمت را مجدد 
به مجلس کشانده و از پایین نیامدن قیمت  
خودرو گلایه کنند. اجــازه واردات را نداده 
و بــازار را برهم ریخته انــد و دیگر به همین 

راحتی ها هم گره این بازار باز نخواهد شد.  
همیــن واردات صــورت گرفته   
بارها  هم مهندسی شــده اســت؛ 
کارشناسان و فعالان این صنعت تاکید 
کردند که قیمــت خودروها در داخل 
آزاد شــود و در کنار آن اجازه دهند 
واردات به کشــور با تعرفه و عوارض 
پایین آزاد شــود. اجازه داده نشد و 
فضای فعلی ایجاد شــد؛ حال چگونه 

می خواهند این بازار را سامان دهند؟
با این وضعیت فعلی و قیمت ها در بازار آزاد، 
چگونه انتظار دارند که خودروهای وارداتی 

زیر ۵۰۰ میلیون تومان عرضه شــود. بطور 
مثال دیگنیتــی پرایم که در بــازار قیمتی 
بالغ بر یک میلیــارد و ۷۸۰ میلیون تومان 
 ،ASX دارد، انتظار داریم که میتسوبیشی
قیمت ۵۰۰ میلیون تومانی داشــته باشد؟ 
تنها می توان ابراز تاســف کــرد. همه این 
پیش بینی ها شــده بود و گفته شــده بود و 

همه هم شنیدند اما آقایان گوش ندادند.
 نخستین محموله خودروهای وارداتی پس 
از پنج ساله وقفه به لحاظ ممنوعیت واردات 
و بالاخره پــس از بالغ بر چهار مــاه تاخیر 
نسبت به زمان اعلامی برای واردات، ابتدای 
هفته جاری )۳ آذر مــاه( از کره جنوبی وارد 
بند لنگه اســتان هرمــزگان و در حقیقت 
وارد خاک کشور شــد.این محموله شامل 
۲۲ خودرو از شــش نمونه محصولات برند 
کیا نظیر سراتو، ریو، پیکانتو، پگاس، سونت 
)شاســی بلند( و اســپورتیج )شاسی بلند( 
است. قرار اســت این محموله برای ترانزیت 

به گمرک شهریار تهران بارگیری شود. 
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طیبه بیات  وزیــر صنعت، معدن و تجارت 
گفت: بنده به صنعت خودروســازی انتقاد 
دارم. ما مدافع مصرف کننده و تولید کننده 

هستیم و نباید به هیچ کدام اجحاف شود.
رضا فاطمی امیــن وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت در حاشیه جلســه  هیئت دولت در 
جمع خبرنگاران در پاســخ به ســوالی در 
رابطه با علت افزایــش قیمت خودرو، اظهار 
داشــت: بحث خودرو خیلی شیرین است 
و هر خبرنــگاری که می بینیــم درباره اش 
می پرسد. اگر بخواهم در این زمینه توضیح 
دقیقی بدهم شــاید در ایــن فرصت خیلی 
امکان پذیر نباشــد، اما آنچه کــه می توانم 
بگویم این اســت کــه در شــش ماه آینده 
حداقل ۸۰۰ هزار تا یــک میلیون خودرو به 
بازار عرضه می شود که بخشی از آن وارداتی 
و بخشی تولید داخل است و می تواند جلوی 

خیلی از التهابات را بگیرد.
وی در پاســخ به ســوالی در رابطــه با بروز 
مشــکل در تولیدات مواد اولیه به خصوص 
در بخش پتروشــیمی عنوان کــرد: یک تا 
دو واحد پتروشــیمی دچار مشــکل شده 
بودند کــه از همین هفته فعال شــده اند و 
هفته بعد عرضه خــود را در بورس خواهند 
داشت. مدیران بورس کالا دارند نرم افزاری 
را تهیه می کنند که البتــه باید جزئیات آن 
را از خودشان پرسید، اما قرار است که ورود 
مردم و خرید از بورس کالا را تســهیل کند 

که واسطه کارگزار نداشته باشد.
وزیر صنعت، معــدن و تجارت همچنین در 
پاسخ به سوالی در مورد رابطه نسبت گرانی 
دلار با گرانــی خودرو، تاکید کــرد: قیمت 
ارز از پنج مســیر بر قیمت های داخلی تأثیر 
می گذارد؛ مسیر اول مواد اولیه است یعنی 
برخی از تولیدات مــواد اولیه ای دارند که از 

خارج وارد می شــوند و هنگامی که قیمت 
ارز بالا می رود آنها هم متأثر می شــوند که 
این تأثیر حداقل سه تا چهار ماه بعد خود را 
نشان می دهد و خودرو به این دلیل قیمتش 
در بازار گران نشــده اســت.فاطمی امین 
اضافه کرد: مسیر دوم این است که تعدادی 
کالا هســتند که هم تولید داخل دارند و هم 
وارداتی اند مثل لاســتیک های سنگین که 
۳۰ درصد تولید داخل و ۷۰ درصد وارداتی 
اســت که وقتی قیمت ارز بــالا می رود آن 
بخش وارداتــی از این امر متأثر می شــود و 
روی قیمت داخلی هم اثــر می گذارد و بازار 
سیاه شکل می گیرد که خودرو از این مسیر 
هم متأثر نشده اســت. مسیر سوم این است 
که در برخی قوانین و مقــررات قیمت های 

داخلی را بــه قیمت هــای خارجی متصل 
کردیم که امر اشــتباهی اســت.وی افزود: 
مثلًا در ســال های قبل گفته شــده بود که 
قیمت گاز یــک ترکیبی از قیمــت گاز در 
اروپا، انگلیس، شــرق آسیا و آمریکاست که 
وقتی قیمت آنجا بــالا برود و قیمت دلار هم 
بالا برود، قیمت گاز هم افزایش می یابد که با 
دستور ویژه معاون اول و پیگیری ما و وزارت 
اقتصاد، از اسفند پارســال این قیمت ثابت 

شد که خودرو از این هم متأثر نیست.
وزیر صنعت، معــدن و تجــارت بیان کرد: 
مســیر چهارم این اســت که وقتی قیمت 
ارز بالا می رود مردم تصــور می کنند با یک 
تورم انتظاری مواجه هســتند و می خواهند 
ارزش پول خــود را حفظ کننــد و بنابراین 

کالایی می خرند که این ارزش حفظ شــود 
و خودرو از این مســیر متأثر است. پنجمین 
مســیر هم تورم انتظاری است؛ یعنی حتی 
ممکن است هر فردی که بالا رفتن قیمت ارز 
را می بیند فکر می کند که این قیمت ارز در 
آینده نزدیک باعث تورم و افزایش قیمت ها 
خواهد شــد و بنابراین کالا و خدمت خود را 

گران می کند.
فاطمی امین تاکید کرد: در مورد خودرو ما 
دو نوع قیمت داریم، یکــی قیمت کارخانه 
است که افزایشی نسبت به نرخ دلار ندارد، 
اما یک قیمت هم قیمت بازار اســت و حالا 
چرا قیمت بازار بالا مــی رود؟ چون صنعت 
خودرو یک بیماری زمینه ای دارد که عرضه 
و تقاضایش باهــم متوازن نیســت؛ یعنی 

فرصت سوداگری در آن وجود دارد.
وی ادامه داد: الان در حوزه لوازم خانگی این 
امر را نمی بینید در حالی که ده تا پانزده سال 
قبل نوسانات ارزی که پیش می آمد یک عده 
یخچال و ماشــین لباسشویی می خریدند و 
در خانه نگه می داشتند، حتی برای مصارف 
آینده. چون کمبــود وجود داشــت و این 
احتمال می رفــت که این کالاهــا افزایش 
قیمت جدی داشته باشــد اما الان در حوزه 

لوازم خانگی این اثر را نداریم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشــان 
کرد: اما در مورد خودرو چــون یک کمبود 
عرضه و تقاضــا داریم ایــن ظرفیت کالای 
سرمایه ای شدن و ســوداگری را دارد و این 
می شود بیماری زمینه ای و هنگامی که نرخ 

ارز بالا می رود این بیماری تشدید می شود.
فاطمی امین عنوان کرد: نــرخ ارز که اتفاق 
می افتاد افزایش را به همــراه دارد و ما باید 
عرضه را از تولید و واردات افزایش دهیم که 
اتفاق خوبی است و مسیر آن باز شده است. 
برای ۲۰۰ هزار واردات برنامه ریزی کردیم 
و خوشــبختانه تولید هم خــوب دارد جلو 
می رود.وزیر صنعت، معــدن و تجارت بیان 
کرد: برنامه ریزی شــده اســت با همکاری 
خودروســازهای حدود ۸۰۰ هزار دستگاه 
عرضه شود. در طرف تقاضا همچنان چالش 
وجــود دارد و با قانــون مالیات بــر عایدی 
سرمایه می توان آن را مدیریت کرد. شنیدم 
این قانون در دســتور کار مجلس اســت و 

می تواند بازار را متعادل کند.
فاطمی امین در پایان افزود: خوشــبختانه 
صنعت خودرو در حال متعادل سازی است 
و خود من به صنعت خودرو ســازی انتقاد 
دارم. ما مدافع مصرف کننده و تولید کننده 

هستیم و نباید به هیچ کدام اجحاف شود.



رضا امینی شــهردار  اهواز-محمد مجدم
اهواز در اولین نشســت تخصصی بازآفرینی 
شــهری که چهارم دی ماه در دانشکده علوم 
دانشــگاه علوم پزشکی جندی شــاپور اهواز 
برگزار شد ضمن تسلیت ایام شهادت حضرت 
فاطمه زهرا )س( اظهارکرد : اهواز با چالش های 
بسیاری مواجه است ، قطعا رفع چالش ها نیت ، 
انسجام عمل و وحدت بین اعضای استان و اهواز 
را می طلبد . مشارکت در برگزاری در برگزاری 
این نشســت موجب همدلی و انسجام است و 

امیدوارم منتج به نتیجه شود .
امینی عنــوان کرد : یکی از مشــکلات اهواز 
بافت های ناکارآمد و فرســوده شــهر است 
و به جرات می توان گفــت احیای بافت های 
فرسوده از ایجاد بافت و احداث شهرک سخت 
تر می باشــد زیرا این احیا بایــد همزمان با 

زندگی مردم انجام شود .
این مقام مســئول با بیان اینکه باید در ایجاد 
مقدمات و انگیزش ها بیشــتر تلاش کنیم تا 
منتج به نتیجه شود تصریح کرد : مهمترین 
مشکلی که بعد از فرسودگی ساختمان ها و 
بافت در بافت های فرسوده وجود دارد سرانه 
خدماتی است که برای ســرمایه گذار بسیار 

اهمیت دارد .
وی افزود : زمانی که بخواهیم بافت فرسوده 
را احیا کنیم باید شــهرداری پیش قدم شود 
، راه و شهرسازی و ســایر نهادهای مرتبط به 
همین اندازه وارد میدان شــوند تا خدمات را 
برای ایجاد انگیزه و تمایل در سرمایه گذاران 

در بافت های فرسوده ارائه دهیم .
شــهردار اهواز گفت : در قانــون 50 درصد 
تخفیــف تراکم پیش بینی شــده اســت تا 
شهرداری برای صدور ساخت به سازندگان 
اعطا کند . تاکنون دولت از کار پرداخت سهم 
به شــهرداری ســربازده اما ظاهرا در دولت 
جدید این رویکرد وجــود دارد و امیدواریم 
حقوق مردم اهواز توســط دولــت پرداخت 

شود .
امینی اظهار داشــت : اعداد و ارقام مطالبات 
شهرداری در ســامانه پیش بینی دولت در 
حال احیا شدن است و قول داده شده که این 
ارقام قطعی شــود تا همین درآمدها را صرف 

احیای بافت فرسوده کنیم .
این مقام مسئول با اشاره به اینکه تمام مکان 
هایی که به عنــوان بافت فرســوده اهواز در 
قانون مصوب شده است مشمول همه بافت 
های ناکارآمد ما نیز خواهد بود خاطرنشــان 
کرد : براســاس آخرین سرشــماری ها یک 
میلیون و 200 هزار نفر جمعیت و حدود 400 
هزار نفر حاشیه نشین و ساکنین سکونتگاه 
های غیر رسمی و ناکارآمد داریم . این اعداد 
هم از حیث جمعیتی و هم از حیث نســبی 
نسبت به کلان شــهرهای دیگر بسیار بزرگ 
اســت و ما بعد از مشهر بیشــترین حاشیه 

نشین را داریم .
وی افزود : این تعداد حاشــیه نشــین آمار 
هشداردهنده ای اســت و متاسفانه بسیاری 
از آسیب های اجتماعی در این سکونتگاه ها 

اتفاق می افتد 
شهردار اهواز گفت : اگر شهرداری در بخش 
های حاشیه شــهر ، در قالب رفع محدودیت 
هزینه می کند به دلیل تامین و درمان بخشی 
از دردهای آن مناطق است وگرنه کار اصولی 
این است که برای توسعه شهر به جای ارتفاع 

، در سطح و افق حرکت کنیم .
امینی با بیان اینکه باید مقدمات و زیرساخت 
های شــهری به خوبی پیش بینی شده باشد 
تصریح کرد : ما در مرکز شهر و مناطق حاشیه 
ای پدیده های عجیب و غریبی شاهد هستیم 
که احداث پیاده روهای شــهری یکی از آنها 
است . نمی دانم در چه سالی و با چه منطقی 
این رویه برقرار شــده ، در همه دنیــا از مرز 

مالکیت مالکین به بیرون، شهرداری ها برای 
طرح های عمرانی و انجام خدمات شــهری 
وظیفه پیدا می کنند متاسغانه در شهر اهواز 
این مســئله به مالکین واگذار شــده است و 
شــاهد احداث پیاده روها در اندازه ، ارتفاع و 
عرض های مختلف و مسائل گوناگون دیگر با 
سلیقه های مختلف روبرو هستیم که مفهوم 
پیاده رو را با پیــاده راه در زمان و عمل تداعی 

نمی کند .
ایــن مقام مســئول عنــوان کــرد : یکی از 
وظایف سنگین سازمان نوسازی و بهسازی 
شــهرداری، ســاماندهی پیاده راه ها است و 
همزمان بــا آن کدهای ارائه شــده مانده به 
مالکین ســامان پیدا کند تا با انجام این کار 

نظــم و هارمونی ویژه ای نســبت بــه معابر 
شهری داشــته باشیم و شــهر نظم ظاهری 

مطلوبی پیدا کند .
شــهردار اهواز گفت : اگر بخواهید در جهت 
توانمندســازی و کارآمد شدن بافت شهری 
فکری کنید باید ابتدا آن حوزه شهرســازی 
شــهرداری برای صدور مجوزات جدید این 
نکات را به خوبــی رعایت کند کــه تاکنون 
رعایت شده است و این یک دغدغه و ضرورت 
برای مردم ، شــهرداری و سایر دستگاه های 
اجرایی می باشــد به طوری که این نگاه را در 
مدیران ایجاد کرده کا باید از زمان حال به بعد 
را به شــدت کنترل کرده و برای بازگشت به 

عقب و اصلاح انرژی مازاد هزینه کنیم .

بوشــهر -رضا حیدری رئیس هیئــت مدیره و 
مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق اســتان بوشهر 
گفت: با مدیریت و برنامه ریزی خوب در ســطح ملی و 
استانی این شرکت توانست تابستان گرم امسال را بدون 
خاموشی پشت سر بگذارد و مردم از برق پایدار بهره مند 

شدند
غلامرضا حشــمتی در نشســت  پاســخگویی مدیران 
استان بوشــهرکه در استانداری بوشــهر برگزار شد در 
جمع خبرنگاران افزود: با وجود ناتــرازی ۱2 تا ۱5 هزار 
مگاواتی بین تولید و مصرف برق در کشور، با برنامه ریزی 
و مناسب در سطح ملی و در استان و در راس آن مدیریت 
مدبرانه اســتاندار جهادی در قالــب کار گروه مدیریت 
مصــرف آب و برق و حمایت همه جانبــه از صنعت برق 
استان، عبور موفق و بدون خاموشی از تابستان را شاهد 

بودیم.

وی ادامه داد: نرخ خاموشــی برق اســتان بوشــهر در 
سال های گذشــته بالای یکهزار دقیقه در سال بود که 
با برنامه ریزی های انجام شــده  به ۱۷5 دقیقه کاهش 
یافته و قرار اســت تا پایان ســال ۱405 این رقم به ۸0 

دقیقه برسد.
وی اظهار کرد: برقرســانی به آبشــیرین کن ها از الویت 
های صنعت برق اســت که در این راستا ظرفیت سازی 

خوبی تاکنون در استان بوشهر انجام شده است.
به گفته حشــمتی ۱0 مگاوات برق برای آبشیرین کن 
۳5 هزار مترمکعبی مپنا در استان بوشهر با ۱0 میلیارد 
تومان اعتبار ظرفیت سازی شد و برق آبشیرین کن های 
کنگان، شیف، نورویژه بوشــهر و وحدتیه نیز به صورت 
کامل تامین و حدود ۱0 آبشــرینکن دیگر نیز در دست 

تامین است.
وی اظهار کرد: شــرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر 

معادل یک سال فروش برق حدود ۳00 میلیارد تومان 
از مشــترکین و دســتگاههای اجرایی طلب دارد که از 
این رقم بیشــترین بدهی مربوط به بخش های نظامی، 

انتظامی، آموزش و پرورش و علوم پزشکی است.
**تزریق ۳50 مگاوات برق از صنایع نفت و گاز اســتان 

به شبکه سراسری
حشمتی با اشاره به اینکه براساس قانون، صنایع انرژی 
بر مکلف بــه تامین انرژی خــود هســتند اضافه کرد: 
نیروگاههای برق صنایع مســتقر در جنوب اســتان در 
تابســتان امســال بین ۳00 تا ۳50 مگاوات به شبکه 

سراسری برق تزریق کردند.

وی افزود: به منظور پیشــگیری از مهاجرت روستائیان 
به شهرها توســعه و نوسازی شــبکه برق 40 روستا در 
سال گذشته بصورت روســتا محور انجام شد و امسال 
نیز شــبکه برق ۱۱2 روســتا در قالب طرح بهارستان با 
اعتباری بالغ بر450 میلیــارد ریال بصورت کامل مقاوم 

سازی و اصلاح خواهد شد.
حشمتی در ادامه با اشاره به تامین برق عشایر غیور افزود 
در سال گذشــته 450 دســتگاه مولد خورشیدی قابل 
حمل برق در بین عشایر توزیع گردید و امسال نیز 450 
دستگاه دیگر در حال تامین و توزیع است تا این عزیزان 

نیز از نعمت برق برخوردار شوند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان خبرداد؛
وگاههای صنایع نفت و گاز  تزریق ۳۵۰ مگاوات برق از نیر

جنوب بوشهر به شبکه سراسری

گرگان - مهنازمحمدزمانی شــهردار گرگان 
گفت: از 2 هزار و 20 محله ابلاغ شــده وزارت کشور 
مبنی بر اجرای طرح »تحــول اجتماع محور«، 2۱ 

محله در این شهر قرار دارد.
 سیدمحمدرضا ســیدالنگی در نشست بازآفرینی 
شــهری گرگان با موضــوع آموزه هــای زلزله بم 
به مناســبت پنجم دی ماه ســالروز وقــوع زلزله 
بم )۱۳۸2( ظهارداشــت: پس از اســتقرار دولت 
ســیزدهم، طرح تحول اجتماع محــور مورد تاکید 
رهبر معظم انقلاب اســلامی، از ســوی دولت ابلاغ 
شد که قرارگاه تحول محلات در شهرداری گرگان 

راه اندازی شد.
وی بیان کــرد: در ابتدای کار محلــه »انجیراب 
گرگان« واقع در ضلع غربی این شــهر را به عنوان 
نمونه انتخــاب کردیم که اقداماتــی در آن انجام 
شــده و بقیه نیز با گذشــت زمان و نیز تخصیص 
بودجــه و اعتبارات مناســب و به موقــع، انجام 

خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: ما به عنوان مدیران شهری و 
حتی استانی وظیفه و مســوولیت داریم تا عدالت و 

توسعه متوازن شهری را برقرار کنیم.
شهردار گرگان گفت: با مشــارکت و همکاری اداره 
کل راه و شهرســازی اســتان، اعتباری بالغ بر ۸0 
میلیارد ریال صرف عملیات زیرســازی، نوسازی و 

بهسازی محلات هدف شد.
سیدالنگی تاکید کرد: ما در شهرداری تلاش داریم که 

تمام معابر خاکی این شهر را آسفالت کنیم برای انجام 
این تعهد نیاز اســت که تامین قیر مورد نیاز از ســوی 
وزارت راه و شهرســازی به موقع اختصاص یابد قطعا 
با اجرای این مهم ســیمای محلات گرگان دگرگون 

خواهد شد.
وی ادامــه داد: برطرف کردن مشــکلات محلات 
کوی محتشم، شــهرک های قلعه حسن، اوزینه، 
شــریعتی، کوی چناران و کــوی عرفان با جدیت 
دنبال می شود و بنا داریم مجوزهای مقاوم سازی 
در این محلات با اولویت صــادر کنیم که در این 
زمینه طرح  اجرای ســاختمان های طبقاتی این 
محلات به ســتاد بازآفرینی شهرستان ارسال که 
پس از تصویب شــاهد اقدامات لازم در این زمینه 

خواهیم بود.

قزوین –مریم نقدی واحد شماره 6 گازی نیروگاه 
 RI شــهید رجایی برای انجــام تعمیرات اساســی و

کمپرسور از شبکه سراسری تولید، خارج شد.
به گــزارش روابــط عمومی شــرکت مدیریت تولید 
برق شــهید رجایی، بهمن غنوی معــاون تعمیرات و 
نگهداری نیروگاه سیکل ترکیبی با اشاره به تعمیرات 
اساسی واحد شماره 6 گازی این نیروگاه گفت: مطابق 
برنامــه زمانبندی پیش بینی شــده، واحد شــماره 
6 گازی این نیــروگاه برای انجام تعمیرات اساســی 
و RI کمپرســور و با هدف کســب آمادگی لازم برای 
تولید برق پایدار به ویژه در فصل تابســتان ۱402 از 
شبکه سراســری خارج شــد. غنوی افزود: دمونتاژ 
تجهیزات محفظه ی احتراق، دمونتــاژ لاینرها و فلو 
اسلیوها، دمونتاژ ترانزیشــن پیس ها، دمونتاژ پوسته 
توربین،کمپرسور و روتور توربین و کمپرسور، نازل ها و 
پره های توربین، اندازه گیری، تست و بازدید تجهیزات 
توربیــن و کمپرســور، همچنین تعویــض پره های 
کمپرسور با پره های ساخت داخل، تعویض تایرودها 
و پیچ های کوپلینگ ها، تعویض روتور ژنراتور با روتور 
سرویس شده، مونتاژ تجهیزات محفظه احتراق، انجام 
تســت NDTبر روی پره های ژنراتور و انجام تســت 
های غیرمخربNDT و…، از اقداماتی اســت که در 
این دوره از تعمیرات از ســوی متخصصان تعمیرات 
مکانیک انجام می شــود.معاون تعمیرات و نگهداری 
نیروگاه سیکل ترکیبی در ادامه نیز بیان داشت: تعمیرات 
اساسی سیستم کنترل اسپیدترونیک شامل نرم افزار و 

سخت افزار، تنظیم وکالیبراسیون نشاندهنده ها، تست 
و کالیبراسیون پرشر سوئیچ ها، لیمیت سوئیچها و بازدید 
و تنظیم لیمیت سوئیچ های والوهای موتوری و…، نیز 
از فعالیت هایی اســت که از سوی متخصصان تعمیرات 

ابزاردقیق انجام خواهد شد.
بهمن غنوی در خصوص فعالیت های کارکنان تعمیرات 
الکتریک نیز افزود: تعمیرات اساســی الکتروفن و پمپ 
 ، MCCهای 400ولت، تعمیرات اساسی استارتر های
بریکرهای 400 ولت و 6/6 کیلو ولت و حفاظت های آن، 
انجام انواع تســت های روتور و استاتور ژنراتور، تست رله 
های حفاظتی400 ولت، تعمیرات اساسی ترانس های 
اصلی، کمکی و استیشن و…، از فعالیت های این دوره از 
تعمیرات است که از سوی متخصصان این نیروگاه به 

انجام می رسد.

گلستان وین قز

شهردار : ۲۱ محله شهر گرگان
ح تحول اجتماع محور« قرار دارند  در »طر

آغاز تعمیرات اساسی
وین وگاه شهید رجایی قز  و RI واحد شماره 6 گازی نیر

اولین نشست تخصصی بازآفرینی شهری در اهواز برگزار شد
و  مدیریت توزیع برق کردستان، پیشر
در بسترسازی برای نوآوری و خلاقیت 

کوهسار رسولی تبار کارشــناس ارشد روابط  سنندج- فاطمه ملایی 
بین الملل و مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق کردستان اظهار کرد: 
اگرچه به صورت سنتی اینگونه تلقی می شود که خلاقیت و نوآوری جایی در 
بخش های دولتی ندارند، اما همانند سازمان های فعال در بخش خصوصی، 
بروز خلاقیت و نوآوری در بخش های دولتی نیز می تواند نقش حایز اهمیتی 

را در تحقق اهداف دستگاه ها، ارگان ها و نهادهای دولتی داشته باشد. 
وی ادامه داد: به طوری که  بروز خلاقیــت و نوآوری منجر به ارتقاء کیفی 
عملکرد دستگاه ها و نهادهای دولتی شده و زمینه ساز بهره گیری از شیوه 
های نوین در خدمات دهی و به تبع آن فراهم نمودن شــرایط لازم برای 

توسعه فعالیت های اقتصادی و بهبود محیط کسب و کار خواهد بود. 
 مدیر روابط عمومی شــرکت توزیع نیروی برق کردســتان با بیان اینکه 
شرکت نوآور و سازمان خلاق همیشه در حال تغییر است و به طور مستمر 
ایده ها و روش های نوینــی را امتحان می کند تا خدمــات و محصولات 
بهتری ارائه دهد، گفت: در یک ســازمان نوآور و خلاق ممکن اســت هر 
محصول، خدمت یا فرآیندی موفقیت آمیز نباشــد، اما این ســازما ن ها، 
مدام با مشتریان و مخاطبان خود سازگار می شوند و می آموزند که چگونه 

بهترین خدمات را برای آن ها ارائه دهند. 
رسولی تبار تصریح کرد: مدیران سازمان ها لازم است به این نکته توجه نمایند 
که با اصلاح فرآیندها، زیرساخت ها و نظام ارزیابی، می توانند عملکرد مناسب، 
خلاقیت و نوآوری را در تمام قسمت های سازمان و بین کارکنان ایجاد نمایند، 

تا در نهایت سازمانی خلاق و نوآور و پویا داشته باشند.
وی یادآور شد:   شــرکت توزیع نیروی برق استان کردســتان به عنوان 
شرکتی فعال در حوزه نوآوری و خلاقیت با اتکاء به دانش بدنه متخصص، 
متعهد و دانشگاهی خود در این مســیر تا حد زیادی پیش گام بوده است 
و این مسئله را به عنوان خط مشــی کلیدی و استراتژی کلان حرکت در 

اکثر موارد مد نظر قرار داده است.
طبق اظهارات این کارشناس ارشد روابط بین الملل و مدیر روابط عمومی 
شرکت توزیع نیروی برق کردستان، این مهم با شناسایی توانمندی ها و 
تقویت آنان و ایجاد بستر مناسب برای الگوگیری از نیروهای خلاق و نوآور 
در عرصه های مختلف فنی مهندسی و غیرفنی با هدف ایجاد سازمانی پویا 
و فعال، اصل صرفه اقتصــادی در تدوین و اجرای برنامه های مختلف را به 

خوبی دنبال می نماید.
به گفته رسولی تبار،  معاونین و مدیران ارشد شــرکت همواره در عمده 
موارد به دنبال نهادینه کردن فرهنگ نوآوري و حمایت از کارکنان خلاق 
بوده و توجه به یادگیري، توســعه فعالیت گروهی و خلاقانه و حمایت از 
نام آوران و نوآوران، از ارزش ها و اســتراتژي هاي تعیین شده در هر حوزه 
می باشد، با توجه به این که شــرکت توزیع نیروی برق استان کردستان 
به عنوان ســازمانی پویا، موضوع مهم تحول و تغییــر را در ابعاد مختلف 
مدیریتی و سازمانی در طی ســالهای اخیر دنبال نموده است، شناخت 
افراد خلاق، نوآور و مبتکر در این شرکت ضرورتی اجتناب ناپذیر و اقدامی 

شایسته و مطلوب قلمداد می گردد.
 وی اضافه کرد: در همین راستا این شرکت تلاش نموده است تا کارکنان 
خلاق، نوآور و مبتکر را شناسایی و از روش های نوین و خلاقانه آنان مانند: 
طراحی و ساخت تجهیزات فنی و مهندسی، طراحی مدار کنترل پذیری،  
کدنویســی در محیط های مختلف از جمله digsilent و GIS، جهت 
مدیریت زیرساخت ها، برگشت کالا به چرخه مصرف و تسریع در اجرای 
کارهای عملیاتی، کاهش تلفات انرژی و .... در راســتای اهداف شرکت 
به نحو بهینه استفاده نماید که  منجر به تســهیل در انجام کارها، ارتقاء 

کیفیت خدمات دهی، صرفه جویی در هزینه ها و ... گردد.

 احمدی شهردار مبارکه خبر داد؛
آماده باش کامل شهرداری مبارکه 

 برای  فصل زمستان

اصفهان-مریم مومنی  محمــد مهدی احمدی شــهردار مبارکه 
با اعلام این خبر گفت: در راســتای ارائه خدمات به شــهروندان در فصل 
زمستان تمامی نیروهای خدمات شــهری ، ماشین آلات سنگین و نیمه 

سنگین در حالت آماده باش کامل هستند.
وی در ادامه با بیان اینکه حوزه های مختلف شهرداری با استفاده از تمام 
ظرفیت در نقاط مختلف شهر مســتقر خواهند بود، افزود: این اقدام در 
راستای پیشــگیری از حوادث احتمالی همچون جاری شدن روان آب، 

آبگرفتگی و… در سطح شهر و محلات انجام می شود.
شهردار مبارکه به کندی پیشرفت پروژه های عمرانی در ایام بارانی در این فصل 
اشاره و خاطرنشان کرد: با شروع فصل زمستان و بارش باران اجرای پروژه های 
عمرانی در مقاطعی تعطیل و به کندی انجام می گردد ولی تلاش می شود در 

زمانی که شرایط جوی مساعد باشد ادامه پروژه ها با تمام توان انجام گردد
محمد مهــدی احمدی با بیان اینکه ســامانه ۱۳۷ شــهرداری مبارکه 
پاسخگوی شهروندان است، افزود: از شهروندان می خواهیم تا در صورت 
وقوع آبگرفتگی، انســداد معابر و … با این ســامانه تمــاس گرفته تا در 

کمترین زمان شاهد رفع مشکلات در سطح شهر باشیم.

جانشین فرماندهی انتظامی ایلام؛
عاملان آتش سوزی و تخریب اماکن عمومی

 دره شهر دستگیر شدند
جانشین فرماندهی انتظامی ایلام از دستگیری 6  ایلام -حسن بیگی 
نفراز عاملان اخلال در نظم و امنیت، آتش سوزی عمدی و تخریب اماکن 

عمومی در شهرستان دره شهر خبر داد.
سرهنگ حسین نجفی با اعلام این خبر اظهار داشت: در پی اغتشاشات 
هفته های گذشته در سطح شهرستان دره شهر و آتش سوزی و تخریب 
اماکن عمومی و با توجه به حساســیت موضوع مراتب به صورت ویژه در 

دستور کار ماموران انتظامی این شهرستان قرار گرفت.
وی افــزود: با حضور ماموران انتظامی دره شــهردر محل آتش ســوزی 
وبررســی های صورت گرفته وتلاش هاش های شــبانه روزی متهمان 

شناسایی و با هماهنگی با مقام قضائی تعداد 6 نفر متهم دستگیر شدند.
جانشین فرمانده انتظامی شهرستان اســتان تصریح کرد :متهمان پس 
از تشکیل پرونده جهت ســیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضائی داده 

شدند.
ســرهنگ نجفی در پایان بیان کرد: حفظ نظم و امنیت خط قرمز پلیس 
است و افرادی که بخواهند آن را خدشه دار کنند با برخورد قاطع و قانونی 

پلیس مواجه خواهند شد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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بوشهر

البرز

حمایت شهردار چهارباغ از توسعه صنعت گل و گیاه و گردشگری 
 البرز - مظفری در راســتای حمایت از توســعه صنعــت گل و گیاه 
، توجــه ویژه به موضوعات گردشــگری و برجســته ســازی پتانســیل 
کشــاورزی و گلخانه داری در شهر ، مهندس موسوی شــهردار چهارباغ 
با حضور در مرکز تولیدی و نمایشــگاه عرضه گل و گیاه ولی عصر »عج« 

شــهر چهارباغ، از بخش های مختلف و تولیدات متنــوع این مرکز بازدید 
کــرد. بازدید شــهردار چهارباغ از مراکــز تولید گل و گیــاه و حمایت از 
صنعت تولید گل به صورت دوره ای ادامه دارد. در این بازدید سرپرســت 
معاونت خدمات شهری و امور نواحی شــهرداری، سرپرست اداره فضای 

سبز و کارشناســان این اداره، شــهردار چهارباغ را همراهی می کردند. 
مهندس مرادی مســئوول گلخانه ولی عصر »عج« شــهر چهارباغ در این 
بازدید توضیحــات لازم را در خصوص روند کاری و تولیــد گل و گیاه، به 

شهردار چهارباغ و همراهان ارایه کرد.
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در گرامیداشت هفته پژوهش صورت گرفت
تقدیرمدیرعاملبانکسپهازپژوهشگرانبرتر

مدیرعامل بانک ســپه در گرامیداشــت هفته پژوهش، صبح روز ۲۷ 
آذرماه از ۱۹ نفر از پژوهشــگران برتر بانک ســپه با اهدای لوح و جوایز 

تقدیر کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک ســپه: آئین تقدیر از پژوهشگران 
برتر بانک ســپه با حضور دکتر آیت اله ابراهیمی مدیرعامل بانک سپه و 
به همت مدیریت امور ســازمان و هدایت راهبردی و اداره کل مطالعات 

راهبردی و آینده پژوهی، در سالن جلسات ساختمان نگین برگزار شد.
فرآینــد انتخاب ایــن پژوهشــگران، پــس از اتمام مهلــت فراخوان 
ارســال آثار تحقیقاتی و کتب پژوهشــگران از ۲۴ مهر لغایت ۲۱ آبان 
ســال جاری از بین ۱۳۵ اثر ارسال شــده صورت گرفت که  هشت نفر 
از همکاران با توجه به ســنجه های ابلاغ شــده در مصوبه هیئت مدیره 
به عنوان پژوهشــگر برتر ســال ۱۴۰۱ برگزیده شــدند.همچنین در 
این روز پیشنهاد های قابل قبول و اجراشــده ۱۱ نفر از همکاران که در 
محورهای کلیدی،  رشد و یادگیری، فرآیندها، امور مالی و مشتریان در 

سامانه نظام پیشنهاد های ارائه شده بود برگزیده و تقدیر شدند.
هدف از برگزاری این مراســم اســتفاده از ظرفیت های درون سازمانی 
برای تقویــت مطالعات کاربردی همکاران نخبه و بادانش در راســتای  
موضوعــات اولویــت دار بانــک، ارائه طرح هــای نوآورانه، توســعه و 

مشارکت پذیری همکاران است.
در حاشــیه برگزاری تقدیر از پژوهشگران و پیشــنهاددهندگان برتر 
بانک سپه، باشگاه پژوهشگران)باشــگاه پژوهان( و سامانه جدید نظام 

پیشنهاد ها توسط مدیر عامل بانک سپه رونمایی شد.

کاهشنرخسودتسهیلاتبانکسینابهنفعمردم
بانک سینا در راســتای حمایت از عموم مشتریان و نیز کمک به اقتصاد 
خانوار، طی یک روند مستمر، متوسط نرخ ســود تسهیلات اعطایی را 
کاهش داده است.به گزارش خبرنگار پایگاه خبری خرد و کلان، دولت 
ســیزدهم توجهی ویژه به اقشار متوسط جامعه داشــته و تلاش کرده 
است موانع موجود در فرایند اعطای تســهیلات به آنها را کاهش دهد.

کاهش نرخ سود تسهیلات در بانک ســینا در حالی است که استراتژی 
این بانک در کسب سود ناشی از پرداخت تســهیلات به نفع بانک را نیز 
تحت تاثیر مثبت قرار داده اســت، به گونه ای که ســود دریافتی از این 

محل افزایشی بوده است.
تعدیل نرخ سود تســهیلات پرداختی به نفع عموم مشــتریان، نه تنها 
رضایت دریافت کنندگان تسهیلات را در پی داشته است، بلکه نوید این 
را می دهد که با چنین اقداماتی می توان وجهه نظــام بانکی را بیش از 
پیش بهبود بخشید.جدول متوسط نرخ سود تسهیلات پرداختی بانک 
سینا از سال ۱۳۹۹ تا نیمه نخســت سال جاری از کاهش ۰٫۴ درصدی 

این نرخ حکایت دارد.
 

 رئیس کل بانک مرکزی: 
دولتانگیزهایبرایافزایشقیمتدلارندارد

رئیس کل بانک مرکزی گفت: ســامانه نیما ثبات دارد و هم عرضه  و هم 
درآمد دولت خوب اســت؛ بنابراین دولت هیچ انگیزه ای برای افزایش 
قیمت دلار ندارد. »علی صالح آبادی« در حاشــیه جلسه هیأت دولت 
در جمع خبرنگاران گفت: درآمد دولت از محل عرضه دلار در ســامانه 
نیماســت و ســامانه نیما هم ثبات دارد و هم عرضه  و هم درآمد دولت 
خوب اســت؛ بنابراین هیچ انگیزه ای برای افزایــش قیمت دلار ندارد.

رئیس کل بانک مرکزی تأکید کــرد: وجود هرگونه برنامه برای افزایش 
قیمت دلار قطعاً تکذیب می شود.

همکاریبانکصادراتایرانباپالایشگاهها
افزایشمییابد

محســن ســیفی، عضو هیات مدیره بانک صادرات ایران از نمایشگاه 
»مدیریت فناوری محصولات دانش بنیان در صنعت نفت« بازدید و در 
دیدار با مدیران برخی از شــرکت های حاضر در نمایشــگاه، بر حمایت 

بانک از صنایع نفت و پتروشیمی تأکید کرد.
به گــزارش روابط عمومی بانک صــادرات ایران، ســیفی در بازدید از 
نمایشــگاه که به همراه مهدی اقبالی راد معاون مدیر عامل انجام شــد 
با اشــاره به ظرفیت های متعدد این بانک از جمله پوشــش جغرافیایی 
داخلی و خارجی بســیار بالا در میان بانک های ایرانی اظهار کرد: بانک 
صادرات ایران از جمله بانک هایی اســت که بیشــترین حجم پرداخت 

تسهیلات و تعداد مشتری را در شبکه بانکی دارد.
عضو هیات مدیــره بانک صادرات ایــران همچنین با اشــاره به تمرکز 
همزمان این بانک بر مشتریان عادی و ویژه گفت: در تعامل با مشتریان 
عمــده، رویکرد تجــاری را دنبال می کنیــم. از همیــن رو، در صنایع 
مختلف ســرمایه گذاری کرده ایم و متناســب با نیازهای مشــتریان، 
خدمات و محصولات متنــوع بانکی و مالــی را ارائــه می کنیم.وی با 
اشاره به ظرفیت های صنایع نفت و پتروشــیمی در کشور افزود: بانک 
صادرات ایران برای افزایش تولید در صنعــت نفت آمادگی کامل دارد 
و ظرفیت های خود را برای توســعه بیشــتر این بخش ها به کار خواهد 

گرفت.
اولین کنفرانس و نمایشگاه »مدیریت فناوری محصولات دانش بنیان 
در صنعت نفت« از ۲۲ تا ۲۴ آذر در پژوهشــکده نفت برگزار شــد. در 
این کنفرانس و نمایشگاه ۳ روزه، ۱۴۸ شــرکت نفتی و صنایع وابسته، 
بانک های بزرگ کشــور از جملــه بانک صادرات ایران و شــرکت های 
وابســته، محصولات خود را به نمایش گذاشــتند. همچنین ۸۰ مقاله 
در قالب ســخنرانی و پوستر در بیش از ۲۰ نشســت تخصصی با هدف 

بررسی چالش ها و فرصت های فناورانه دارد.

وزیر نفت:
مشترکانکممصرفگازمشمول۳درصد

تخفیفمیشوند
وزیر نفت گفت: آن دسته از مشــترکین گاز که نسبت به سال گذشته و 
ماه مشابه در سقف مصرف داشــته یا حتی کاهش مصرف داشته اند، به 

همان میزان از شرکت ملی گاز بستانکار می شوند.
 جواد اوجی زیر نفت در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران 
در رابطه با گاز مشترکین، اظهار داشــت: در این زمینه اعلام کردیم در 
صورتی که مشترکین نسبت به گذشته درصدی کاهش مصرف داشته 
باشــند، ۳ درصد تخفیف به آن ها می دهیم و بستانکار شرکت ملی گاز 

می شوند.
وی عنوان کرد: همین طور مصوبه خوبی را اخذ کردیم برای آن دسته از 
مشترکین که در ســقف الگوی مصرف کاهش داشته باشند و یا مصرف 
آن ها نسبت به سال گذشته و ماه مشــابه به همان میزان از شرکت ملی 

گاز بستانکار می شوند و ما موظف می شویم به آنها پرداخت کنیم.
وزیر نفت در پایان تصریح کرد: این موضوع خبر خوبی برای آن دسته از 
مشترکین گاز است که در حقیقت در سقف الگو یا پایین تر از آن مصرف 
داشته اند که نسبت به سال گذشــته درصدی کاهش را نشان می دهد 

سه برابر آن تخفیف می گیرند.

رئیس هیات مدیره اتحادیه صادرکنندگان فرآورده های نفتی تشریح کرد
ماجرایتولیدبنزیندرپتروشیمیها

رئیس هیات مدیره اتحادیه صادرکننــدگان فرآورده های نفت، گاز و 
پتروشــیمی با بیان اینکه قطعا بنزین یورو ۳ تولیدی در پتروشیمی ها 
کیفیت لازم را نــدارد، تاکید کــرد: آمار صادرات پتروشــیمی نوری 
نشان می دهد بخشــی از فراورده این واحد پتروشــیمی را برای تولید 
بنزین خریــداری می کنند، به طوری که ســال گذشــته ۳۲ میلیون 
تن فراورده نفتی و میعانات صادر شــد و امســال به شدت کاهش پیدا 
کرده و این نشان می دهد که بخشــی از فراورده ها یا ذخیره و یا با بنزین 

پتروشیمی ها مخلوط می شود.
سیدحمید حســینی  درباره روند تولید بنزین در کشور اظهار داشت: 
در زمینه ظرفیت و میــزان تولید بنزین در کشــور اختلاف نظر وجود 
دارد. مدیر عامل ســابق پالایــش و پخش فرآورده هــای نفتی اعتقاد 
داشــت ظرفیت تولید ۱۱۰ میلیون لیتر بنزین در کشور وجود دارد و 
سال گذشــته حدود ۱۰۴ تا ۱۰۵ میلیون لیتر بنزین تولید شده، مدیر 
عامل جدید اعتقاد دارد ظرفیت ۱۱۰ میلیون لیتر نیست و ۱۰ میلیون 
لیتر این رقم مربوط به نفتایی است که در پالایشگاه ستاره خلیج فارس 
تولید می شــود و باید به آن اکتان افزا اضافه شــود و ما بــه اندازه کافی 
اکتان افزا نداریم. بنابراین درست اســت که ۱۱۰ میلیون لیتر ظرفیت 
داریم اما حدود ۱۰۲ تا ۱۰۳ میلیون لیتر تولید می شــود و طبق آماری 
هم که اکنون ارائه می شود ۹۸ میلیون لیتر تولید داریم بنابراین از همه 

ظرفیت استفاده نشده و علت ها هم متفاوت است. 

اگر با همین دست فرمان ادامه دهیم قطعا واردکننده بنزین 
خواهیم شد

وی ادامه داد: همچنین دوران اورهال پالایشــگاه ها طولانی شــده و 
برای تامین قطعات مشکل دارند، بعضا نیز در حال تعمیرات و نوسازی 
هستند و همه اینها باعث شــده تولید پالایشگاه ها مشکل داشته باشد، 
از سوی دیگر هرساله خودروهای جدید به بازار اضافه می شوند. ضمن 
اینکه افزایش فعالیت های اقتصادی هم باعث شده مصرف  افزایش پیدا 
کند. بخشی هم قاچاق می شــود، اکنون تولید و مصرف تاحدی برابر و 
در تابستان مصرف بیش از تولید است و اگر با همین دست فرمان ادامه 

دهیم قطعا واردکننده بنزین خواهیم شد. 

چرا بنزین سوپر نداشتیم؟
رئیس هیات مدیره اتحادیه صادرکننــدگان فرآورده های نفت، گاز و 
پتروشیمی میزان افزایش مصرف را ســالانه از ۸ تا ۱۵ درصد بیان کرد 
و گفت: البته ما هنوز هم در زمینه بنزین خودکفا هســتیم و نمی توانیم 
بگوییم ناترازی زیادی داریم، چند وقت اخیر بنزین ســوپر نداشتیم و 
مشخص شد که واحدهای پالایشگاه اراک که تولیدکننده عمده بنزین 
سوپر اســت از مدار خارج شــده بود و اکنون دوباره به مدار برگشته و 

بزودی تولید خواهد شد.

ماجرای تولید بنزین در پتروشیمی ها
حسینی درباره اســتفاده از محصولات پتروشــیمی به عنوان سوخت 
تصریح کرد: مــا هیچ وقــت بنزین پتروشــیمی نداشــته ایم برخی 
شــرکت های پتروپالایشــی مثل نوری، بوعلــی، شــازند و اصفهان 
ظرفیت تولیــد فراورده هایی شــبیه بنزین را دارند و یــا اینکه نفتایی 
تولید می کنند کــه قابلیت اســتفاده در تولید بنزیــن را دارند، زمان 
دولت احمدی نژاد از ترکیباتی برای تبدیل به بنزین استفاده می شد اما 
رعایت نکردند و بنزن زیادی مورد استفاده قرار گرفت، اکنون اگرچه از 
فرآورده های پتروشیمی مثل رافینت، لایتن و نفتا برای بنزین استفاده 
می شود اما قطعا بنزن که خطرناک است استفاده نمی شود، این بنزین 
هرچند یورو ۴ نخواهد بود و یورو ۳ اســت امــا نمی توانیم بگوییم که 

خطرناک و سرطان زا است. 

بنزین با کیفیت یورو 3 هم داریم 
وی با بیان اینکه قطعا بنزین یورو ۳ تولیدی در پتروشــیمی ها کیفیت 
لازم را ندارد، تاکید کرد: آمار صادرات پتروشیمی نوری نشان می دهد 
بخشی از فراورده این واحد پتروشــیمی را برای تولید بنزین خریداری 
می کنند، به طوری که ســال گذشــته ۳۲ میلیون تن فراورده نفتی و 
میعانات صادر شــد و امســال به شــدت کاهش پیدا کرده و این نشان 
می دهد که بخشــی از فروراده ها یا ذخیره و یا با بنزین پتروشــیمی ها 

مخلوط می شود.

همه مقصران آلودگی هوا
رئیس هیات مدیره اتحادیــه صادرکننــدگان فرآورده های نفت، گاز 
و پتروشیمی خاطرنشــان کرد: بنزینی که در شــهرهای بزرگ توزیع 
می شــود یورو ۴ و ۵ اســت، حدود ۴۵ میلیون لیتر بنزیــن یورو ۴ در 
پالایشگاه ستاره خلیج فارس و ۸ میلیون لیتر هم در شازند اراک بنزین 
ســوپر تولید می کنیم، بخش عمده ای از بنزین تولیدی کشور کیفیت 
یورو ۴ و ۵ را دارند اما برخی پالایشــگاه ها هنوز تــوان این را ندارند که 

بنزین یورو ۴ تولید کنند. 
بنابراین در این زمینه وضعیت مناســبی نداریم، اما نمی توانیم بگوییم 
هوا فقط به خاطر کیفیت بنزین آلوده اســت. اتومبیل های فرســوده و 
تاکســی ها مســافت زیادی در تهران طــی می کننــد، موتورخانه ها 
و واحدهای نیروگاهــی که فرآورده نفتی مصــرف می کنند همه اینها 

می توانند باعث آلودگی هوا شوند.
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توضیحسازمانبرنامهوبودجهدرموردتاخیردرارسال
لایحهبرنامههفتمبهمجلس

خریدار   سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد: کار 
بررسی و تصویب سیاست های کلی برنامه هفتم 
توسعه در مجمع تشخیص مصلحت نظام به درازا 
کشــید و به همین علت سیاســت ها بسیار دیر 
یعنی در روزهای آخر تابســتان ابلاغ شد؛ درست 
زمانی که یک ماه از آغــاز فعالیت های دولت برای 

تدوین لایحه بودجه ۱۴۰۲ گذشته بود.
 ســازمان برنامه و بودجه در پاســخ بــه گزارش 
روزنامه جمهوری اسلامی با عنوان »لایحه برنامه 
هفتم توســعه، ســال آینده به مجلس می رود!« 
اعلام کرد: این سازمان از سال گذشته تحقیقات 
وســیعی در مــورد آسیب شناســی برنامه های 
توســعه؛ شــیوه های جدید برنامه ریزی و دیگر 
مختصات برنامه هفتم را توســط دو بال پژوهشی 
خود یعنــی موسســه عالی آمــوزش و پژوهش 
مدیریــت و برنامه ریــزی و مرکــز پژوهش های 
توســعه و آینده نگری آغاز کرد تــا تدوین برنامه 
هفتم هنگام ابلاغ سیاســت های کلــی برنامه از 

پشتوانه خوب علمی برخوردار باشد.
تنها در مرکز پژوهش های توســعه و آینده نگری 
اقدامــات نوزده گانه ای انجام شــد که مهم ترین 
آنها شامل بررسی سیاســت های کلی برنامه های 
توسعه پس از انقلاب اســلامی )مبانی، آسیب ها، 
مســائل(؛ مطالعه تطبیقی تجربــه برنامه ریزی 
توســعه در جهان، گسســت ها و گذارها؛ مطالعه 
تطبیقی برنامه های توسعه در ایران و کشورهای 
منتخب؛ راهبرد هندوســتان نویــن؛ بخش اول: 
پیشــران ها؛ گزارش تفصیلی وضعیت شــاخص 

پیشرفت لگاتوم در دهه ۲۰۲۰-۲۰۱۰؛ دلالت ها 
و امکان هــای هدف گذاری برنامه هفتم توســعه 
بر رشــد اقتصــادیِ ۸ درصدی؛ رویکرد رشــد 
فراگیر در بن پیکره برنامه هفتم توســعه، الزامات 
و چارچوب هــا؛ فراتحلیل مطالعات هفتادســال 
برنامه ریزی توســعه در ایران به منظور کاربست 
در تنظیم نظام نامه تدوین برنامه هفتم توســعه 
کشــور؛ الگوی تدوین برنامه عملیاتیِ برنامه های 
پنج ساله توســعه؛ ریشه یابی آســیب های نظام 
برنامه ریــزی برای کاربســت در تدویــن نظام 
برنامه ریــزی مطلوب و شناســایی هســته های 
کلیــدی خط دهنــده در برنامه هفتم توســعه، 

هستند.
اما کار بررسی و تصویب سیاست های کلی برنامه 
هفتم توسعه در مجمع تشخیص مصلحت نظام به 
درازا کشید و به همین علت سیاست ها بسیار دیر 
یعنی در روزهای آخر تابســتان ابلاغ شد؛ درست 
زمانی که یک ماه از آغــاز فعالیت های دولت برای 

تدوین لایحه بودجه ۱۴۰۲ گذشته بود.
با این وجود ســازمان برنامه و بودجه کار تدوین 
لایحه بودجه ۱۴۰۲ را بر اســاس سیاســت های 
کلی برنامه ادامه داد؛ امــا در ادامه راه با نقطه نظر 
مجلس یعنــی تقدم ارائه لایحــه برنامه بر لایحه 
بودجه مواجه شــد؛ این در حالی است که دولت 
ســیزدهم نمی خواهد آخرین برنامه توســعه ای 
که بر اســاس سند چشــم انداز نوشــته می شود 
سرنوشت برنامه های پنجم و ماقبل با درصدهای 

تحقق پایین را پیدا کند.

از ایــن رو دولت علاوه بر مداقه بیشــتر بر تدوین 
لایحه برنامه هفتم، کار لایحــه بودجه را هم جلو 
برد تا اداره کشور در ســال آینده دچار وقفه نشود 
و هم زمــان برنامه هفتم را با اســتفاده از ظرفیت 
دستگاه ها و کارشناســان داخل و خارج سازمان 

دنبال کرد.
از آنجا که برای ایجاد شــفافیت در لایحه بودجه 
قوانین دائم از قوانین یک ســاله جدا شــده اند و 
دولت امسال برای بودجه دو لایحه به مجلس ارائه 
خواهد کرد کار بررســی و تصویــب آن در دولت 
اندکی طولانی شــد؛ هم اکنون کار تصویب تمام 
تبصره ها در دولت به پایان رســیده و با بازشــدن 

مجلس لایحه ارسال خواهد شد.
اینکه برخی جریان ها بدون دقــت در زمان ابلاغ 
سیاست ها و تغییراتی که در لایحه بودجه دولت 
ایجاد شــده اند، چند روز تاخیــر در ارائه لایحه 
بودجــه را به بی برنامگی دولت تشــبیه می کنند 
نشــان دهنده انگیزه های جناحی و سیاسی آنها 
است؛ و الا آنان که نقد دلســوزانه را در دستور کار 
خود دارند نیک می دانند که از دل برنامه ریزی دو 
ســه ماه همان چیزی درمی آید که در دولت های 
پیشــین موفقیت چندانــی در تحقــق آن پیدا 

نکردند.
دولت همچنان با همراهی مجلس دو هدف مهم را 
دنبال می کند ادامه اصلاحات ساختاری بودجه به 
خصوص در حوزه شفافیت و دوم تدوین برنامه ای 
که به جای کلی گویی گره ای از مشــکلات کشور 

باز کند.

خریدار  معــاون نظارت بر بورس ها و ناشــران 
سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: عرضه خودرو 
در بورس کالا افزایش می یابــد و تجربه عرضه ها 
نیز نشان دهنده کاهش انگیزه سوداگری در بازار 
خودرو و تــداوم عرضه ها به ســود تولیدکننده و 

مصرف کننده است.
با روی کار آمــدن دولت ســیزدهم و نیز تلاش 
مسوولان مبنی بر حذف قیمت گذاری دستوری، 
تصمیمات لازم در راســتای ورود کالاها به بورس 
کالا و نیز تعیین قیمت هــا از طریق عرضه و تقاضا 

اتخاذ شد.
در ادامه چنین اقدام مهمی و ورود سیمان و فولاد 
به بو رس کالا، دولت به منظور حذف رانت و دلالی 
و نیز کوتاه کردن دست سوداگران از بازار تصمیم 
به عرضه خودرو در بورس کالا گرفت که به دنبال 
پیگیری های انجام شــده این امر به مرحله اجرا 
رســید و با واکنش مثبت اکثر فعالان بازار همراه 

شد.

به دنبال تــداوم عرضه های ایــن محصول به 
بــورس کالا طــی هفته های گذشــته عرضه 
خودرو در بــورس کالا افزایش یافت که همین 
امر ســبب شــد تا با وجود افزایش قیمت ها اما 
کشــف قیمت خودرو در بورس به شیوه بهتری 

انجام شود.
در بازار روز یکشنبه، ۴ دی ماه ۲ هزار دستگاه پژو 
۲۰۷ در بورس عرضه و بــا ۴۱۰ میلیون تومان و 
قیمت تمام شــده ۴۶۹ میلیون تومان معامله شد 
در حالی قیمت این خــودرو در بازار حداقل ۵۲۰ 
میلیون تومان بود که مصرف کنندگان حداقل ۵۰ 
میلیون تومان زیر قیمت بازار غیررسمی موفق به 

خرید این خودرو در بورس کالا شدند.
همچنین روز دوشــنبه، ۵ دی ماه ۵۰۶ دستگاه 
دیگنیتی پرســتیژ روی تابلوی معاملات رفت که 
قیمت این خودرو بین ۷۸ تا ۴۸۰ میلیون تومان از 

نرخ قبلی آن در بورس پایین تر کشف شد.
بررســی آمار تعداد خودروهای معامله شــده از 
ابتدای سال تا امروز بیانگر رشد سرعت عرضه ها 
در بــورس کالای ایران اســت؛ به طــوری که از 
اردیبهشــت تا مهر امســال تعــداد خودروهای 
معامله شــده در بورس کالا در مجموع یک هزار 
و ۶۶۴ دســتگاه بود، اما این معامــلات در آبان و 
آذرماه به اوج خود رســیده و در دی ماه نیز ادامه 
دارد، به گونه ای کــه در آبان ماه ۲ هــزار و ۴۱۶ 
دســتگاه و در آذر ماه ۱۳ هزار و ۶۸۶ دســتگاه و 

در روزهای ابتدای دی ماه نیــز ۲۵۰۶ خودرو در 
بورس کالا معامله شده است.

»رضا عیوضلو« به افزایش عرضه خودرو در بورس 
کالا اشــاره کرد و اظهار داشت: در راستای شفاف 
ســازی یک بازار، همیشــه مقاومت هایی وجود 
داشته است که این دســت مقاومت ها در زمینه 
عرضــه خــودرو در بــورس کالا نمی تواند مانع 
شفافیت شــود، با توجه به وجود چنین مساله ای 

عرضه خودرو در بورس کالا افزایش می یابد.
وی افزود: بــا ورود خودرو به بــورس کالا نه تنها 
شــاهد فراهم شدن بســتری برای فروش شفاف 
شرکت ها هســتیم، بلکه امروز شرایط سوداگری 
در بازار خــودرو کاهش یافته و به مــرور این روند 

تقویت می شود.
عیوضلو گفت: در واقع بســتری فراهم شــده تا 
شــرکت های خودروســازی بتوانند محصولات 
خــود را با قیمت مــورد تقاضای بــازار به فروش 
برســانند و در این میان شــرایطی ایجاد شده تا 
ســوداگری نیز کاهش یابد؛ لذا عرضه خودرو در 

بورس تداوم خواهد داشت.
معاون نظارت بر بورس ها و ناشران سازمان بورس 
و اوراق بهادار تصریح کــرد: افزایش هایی که در 
بازار آزاد خودرو طی چند هفته اخیر اتفاق افتاده 
متاثر از عوامل دیگری اســت و ارتباطی با بورس 
کالا ندارد از این رو با رشــد عرضه به سمت تعادل 

بخشی بازار خودرو حرکت می کنیم.

مرکزی

 بانک مرکزی اعــلام کرد که این 
بانک به عموم فعــالان اقتصادی 
اطمینــان می دهــد ارز لازم به 
منظــور واردات کالاها و خدمات 
موردنیاز کشــور از طریق سامانه 
نیما به عنوان مرجع رســمی ارز 
کشــور تامین می شــود. بانک 
مرکــزی در اطلاعیــه ای اعلام 
کرد: همه دستگاه های دولتی به 
ویژه وزارتخانه های صمت، جهاد 
کشــاورزی و نفت از طرف معاون 
اول رییس جمهور مکلف شده اند 

در رونــد تخصیــص، 
تامین و ایجاد تعهدات 
ارزی، بــا بانک مرکزی 
هماهنگی کامل داشته 
باشــند. بانک مرکزی 
نیز نسبت به تخصیص 
مســتمر ارز موردنیاز 

فعالان اقتصــادی در کوتاه ترین 
زمان اقدام می کند.بانک مرکزی 
نیز ضمن قدردانــی از همراهی 
خــوب صادرکننــدگان، تاکید 
می کند کلیه تامیــن کنندگان 

ارز اعم از شــرکت های 
دولتــی و غیردولتــی 
موظف اند طبق قانون، 
ارز حاصــل از صادرات 
را در مهلــت تعییــن 
شــده ازطریق سامانه 
نیمــا عرضه کننــد. با 
متخلفــان طبق قانــون و بدون 
هرگونه اغمــاض برخورد خواهد 
شــد.بر اســاس قانــون اصلاح 
قانون مبــارزه با قاچــاق کالا و 
ارز، هرگونــه معاملــه ارز خارج 

از شــبکه صرافی هــا، بانک هــا 
و موسســات اعتبــاری دارای 
مجوز بانک مرکــزی، قاچاق ارز 
محسوب شــده و طبق قانون و از 
طریق مجاری قضایی، مرتکبین 
علاوه بر ضبط ارز، بــه پرداخت 
جریمه نقدی معــادل دو برابر ارز 
مکشوفه و در صورت عدم توانایی 
در پرداخت، به حبــس محکوم 
خواهند شد.بانک مرکزی از مردم 
خواســت از معاملات غیررسمی 

ارز اکیداً خودداری کنند.

تامینارزوارداتکالاهاوخدماتموردنیازکشورازطریقسامانهنیما

انرژیبانک  روزنامه سراسری صبح ایران
 صاحب امتیاز، مدیر مسئول و سردبیر:

 امیر موسی کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
 پلاک ۱۴۶، واحد ۶
 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

معاون سازمان بورس اعلام کرد

ودربورسافزایشمییابد عرضهخودر

آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت اول
لــه  محکــوم  کرمانشــاه  کیفــری  احــکام  اجــرای  اول  0000320الف1شــعبه  اجرایــی  پرونــده  خصــوص  در  احترامــا 
محمدمــراد اعظمــی فرزنــد عزیــز بطرفیــت احســان اکبــری احمدآبــادی فرزنــد صفــر ایــن اجــرا در نظــر دارد مــال 
 غیــر منقــول ذیــل الذکــر را مطابــق مــاده 230 قانــون آییــن دادرســی کیفــری از طریــق مزایــده بفــروش برســاند؛
مشخصات مال غیر منقول یکباب واحد اپارتمانی احداثی در طبقه سوم یک باب مجتمع مسکونی تجاری واقع در شهرستان کرمانشاه 
شهرک دادگســتری بلوار شهید رضایی خیابان شهریار کوچه شهید محسن اسدپور دارای کد پستی 67199983546 باپلاک ثبتی 
8865 فرعی از 94اصلی مفروز ومجزی شــده از پلاک 5406 فرعی از اصلی مذکور به مساحت 121/39متر مربع دارای سند تک 
برگ شــش دانگ بنام بیژن قاسمی فرزند علی اکبر می باشد.که درتاریخ1401/08/25توسط کارشناسان دادگستری ارزیابی ملک 
موردنظر ارزیابی به شــرح فوق به مساحت129/39 متر مربع ساخته شــده از مصالح اجر و سیمان با اسکلت فلزی و سقف بتنی و 
نمای بیرونی ان ســنگ ساده وپوشش داخلی ان کاغذ دیواری وسقف نقاشــی،کلا سازه دوبر از شمال به بلوار رضایی و از جنوب به 
کوچه شــهید اسدپور منتهی می شــود وفاقد آسانسور ودارای قدمت ساخت 14سال دارای پایان کار شهرداری که با درنظر گرفتن 
عوامــل ومولفه هــای تاثیر گذار بر قیمت املاک وموقعیت ملک مذکور نســبت به ارزیابی اقدام وبه شــرح ذیل ارزیابی می گرد .

1(آپارتمان به مساحت 121/39مترمربع به ارزش هرمترمربع 160000000ریال و ارزش کل 19/422/400/000ریال
2(ارزش امتیازات مکتسبه از جمله آب و برق و گاز و تلفن 300000000ریال

3(ارزش کل ملک براساس آیتمهای فوق الذکر 19/772/400/000ریال معادل یک میلیارد و نهصد و هفتاد و دو میلیون و دویست 
وچهل هزار تومان محاســبه می گردد.مراتب جهت اطلاع و اتخاذ هرگونه تصمیم مقتضی به حضور ارســال می گردد.زمان برگزاری 
مزایده روز یکشنبه تاریخ 1401/11/02ساعت 9صبح در شعبه اول اجرای احکام کیفری کرمانشاه تعیین گردیده است کلیه طالبین 
وخریداران می توانند پنج روز قبل از موعد مزایده به این اجرا واقع در چهار راه بسیج بلوار بنت الهدی طبقه اول ساختمان مرکزی 
دادگســتری شعبه اول اجرای احکام کیفری مراجعه تا ترتیب ملاحظه انها از مال موضوع آگهی فراهم شود مزایده از قیمت ارزیابی 
شده شروع می شود هرکس که بالاترین قیمت پیشنهاد نماید برنده شناخته خواهد شد و برنده مزایده ملکف است ده درصد بهای 
پیشنهادی را فی المجلس بعنوان سپرده دادگستری تودیع ورسید دریافت و باقیمانده آنرا حداکثر مهلت یک ماه از تاریخ مزایده به 
حساب مزبور واریز کند در صورت عدم پرداخت بقیه بهای مال را در موعد مقرر مطابق ماده 129 قانون اجرای احکام مدنی سپرده 
فوق الذکر پس از کسر هزینه مزایده به نفع دولت ظبط خواهد شد.پس از احراز صحت مزایده توسط دادگاه دستور صدور سند به 

نام خریدار صادر میشود و هزینه نقل و انتقال بر عهده خریدار است.
دادیار شعبه 1 اجرای احکام کیفری دادسرای عمومی و انقلاب شهرستان کرمانشاه مصطفی گل محمدی


